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Glavni in odgovorni urednik
mag. Franci Kotnik

Največje varstvo naših voda je naše 
zavedanje

Pred skoraj natančno letom dni so poslanke in 
poslanci državnega zbora sprejeli sklep o pričetku 
vpisa zaščite pitne vode in vodnih virov v slovensko 
ustavo. Dejanska sprememba ustave se je zgodi-
la nekoliko kasneje, z njo pa je dosežena bistveno 
višja zaščita podzemnih in nadzemnih voda pred 
morebitnimi poskusi lastninjenja. Poleg tega ima 
sedaj vsakdo pravico do varne pitne vode, naravni 
vodni viri so prednostno namenjeni oskrbi prebival-
stva in imajo s tem prednost pred gospodarskim 
izkoriščanjem pitne vode, z naravnimi vodnimi vi-
ri pa je treba upravljati trajnostno, da bodo tudi na-
ši zanamci imeli zadostne količine kakovostne pi-
tne vode.

Varna pitna voda, torej tako količinsko kot higi-
ensko ustrezna voda, je bistvenega pomena za na-
še življenje. Varna pitna voda ni varna samo tak-
rat, ko dosega minimalne standarde kakovosti in 
je zdravstveno neoporečna, tudi hidrotehnični sis-
tem za oskrbo z vodo mora biti tehnično, higiensko 
in hidravlično ustrezen ter zanesljiv. 

Varna pitna voda tudi pomeni, da je v času more-
bitnih okvar, obnov ali izrednih pojavov ali v prime-
rih neekonomičnosti izgradnje javnega vodovodne-
ga omrežja varna pitna voda zagotovljena na drug 
primeren način pod enakimi cenovnimi pogoji.

Toda ustava sama po sebi ni garancija za spo-
štovanje njenih določb. Največje varstvo naših vo-
da bomo dosegli z zavedanjem vsakega od nas, 
kako pomembna je voda in naš odnos do nje. V 
tem primeru nam vodnih virov in upravljanja z vo-
dami ne bo mogel vzeti nihče, četudi bi to želel. 

Ali ste vedeli, da je od vode, ki pokriva večji del 
našega planeta, le tri odstotke pitne in še ta je v ve-
čini ujeta v ledenikih? Le 0,007 odstotka vse vode 
na Zemlji je na voljo za pitje. Kako neracionalno jo 
porabljamo, pričajo naslednje številke. Za eno pra-
nje perila porabimo več kot 50 litrov vode. Za vsa-
ko minuto tuširanja porabimo okrog deset litrov vo-
de. Za umivanje zob porabimo 15 litrov pitne vode, 
če ne zapremo pipe, in manj kot en liter, če pipo 
zapiramo. 

Vsak izmed nas lahko veliko stori za zmanjša-
nje porabe pitne vode. V povprečju porabi človek 
na dan 53 litrov vode (kopanje, pomivanje posode, 
pitje …), ki mora ustrezati najstrožjim higienskim 
predpisom. Poleg tega porabi še 45 litrov vode na 
dan za opravila, kjer ni potrebna pitna voda (izpira-
nje stranišč, pranje perila, čiščenje, pranje avtomo-
bilov, zalivanje vrta …). 

Vodo, ki je lahko slabše kakovosti, lahko nado-
mestimo z deževnico iz zbiralnika. Tako lahko pov-
prečno vsak od nas dnevno prihrani 45 litrov pi-
tne vode. Tehnično je to lažje izvedljivo pri novo-
gradnjah, toda prav lahko se zgodi, da bomo v ne 
tako oddaljeni prihodnosti prisiljeni v adaptacije 
obstoječih objektov, če bomo želeli ohraniti dovolj 
pitne vode. Na zdravje!

(BK)
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OBČINSKI SVET REČICA OB SAVINJI 

V Grušovljah bodo dobili nov vodovod
V letu 2016 so krajani dela nase-

lja Grušovlje na Občino Rečica ob 
Savinji podali pobudo za izgradnjo 
ustreznega vodovoda za svoje ob-
močje. To sedaj nima ustrezne jav-
ne vodovodne oskrbe, obstoječi lo-
kalni vodi so dotrajani, obstoječa 
vodna zajetja so neustrezna, saj 
je kakovost vode večkrat letno opo-
rečna in voda neprimerna za pitje.

DENAR ZA INVESTICIJO IZ 
PRORAČUNA 

Kot je na seji občinskega sve-
ta povedal župan Vinko Jeraj, je 
občina v letošnjem proračunu za 
investicijo v vodovod zagotovila 
sredstva v višini malo manj kot 120 
tisoč evrov. Kako je oziroma bo po-

tekal rokovnik investicije, je poro-
čal strokovni sodelavec občinske 
uprave Rok Jamnikar. 

Občina je takoj po prejetju po-
bude pričela z aktivnostmi in v lan-
skem letu zbrala izjave o brezplač-
ni služnosti za gradnjo vodovoda. 
Sledila je izdelava idejnega projek-
ta. V letošnjem januarju je bil skli-
can sestanek s krajani. Marca so 
krajanom poslali informativne od-
ločbe o plačilu komunalnega pri-
spevka, sledil je ponovni sesta-
nek. Aprila so krajani predlagali, 
da se njihov lastni vložek v javno 
komunalno infrastrukturo poraču-
na pri višini komunalnega prispev-
ka. Vrednost teh vložkov bo ocenil 
sodni cenilec. 

ZA IZRAČUN KOMUNALNEGA 
PRISPEVKA POMEMBNO KNJIŽNO 

STANJE ZEMLJIŠČ
Zadevo je na svoji seji že obrav-

naval odbor za gospodarstvo, ki 
je menil, da je najpomembneje, 
da se krajanom zagotovi ustre-
zno pitno vodo. Občina s krajani 
dobro sodeluje, je bilo rečeno na 
seji občinskega sveta. Ob tem se 
zadevnim gospodinjstvom – oko-
li dvajset jih je – ponovno pripo-
roča, da uskladijo stanje zemljišč 
v GURS-u z dejanskim, saj se iz 
baze GURS-a črpajo podatki za 
izračun komunalnega prispevka, 
ki se zdi prizadetim najbolj pro-
blematičen. 

Gradnja naj bi se začela po 

zadnji košnji; zaključena naj bi bi-
la novembra. Prispevek, ki bi se 
priznal krajanom, so izkopi, zasi-
pi, čiščenje in podobno, medtem 
ko bi zahtevnejša dela izvedel iz-
vajalec, izbran na javnem razpisu. 
Župan je dodal, da je občina kra-
jane preko svetnika Franca Bastla 
že pozvala k uskladitvi podatkov 
na GURS. Sicer pa bi se, je dodal 
Jeraj, v okviru investicije izvedlo 
še delno ureditev tamkajšnje ces-
te in ekološki otok. Svetnik Mar-
ko Atelšek je ob tem pohvalil pri-
stop, da so krajani aktivno vklju-
čeni v izgradnjo, in predlagal, naj 
to postane stalna praksa v podob-
nih primerih. 

Marija Lebar

SE MORAMO BATI POMANJKANJA VODE?

Vodovodni sistemi po naši dolini zastareli, vode ob 
gospodarni rabi ne bo zmanjkalo

V drugi polovici junija je mozirska Komunala pozvala upo-
rabnike na vodovodnih sistemih v njihovem upravljanju, da naj 
varčujejo s pitno vodo. Suha zima je namreč načela zajete vod-
ne vire, zaradi visokih temperatur in redkih padavin v juniju 
pa so ljudje izdatno zalivali vrtove, zelenice ter polnili bazene. 
Čeprav je Slovenija za sedaj še z vodo bogata država, poroči-
lo Arsa »Količinsko stanje podzemnih voda v Sloveniji« nakazu-
je, da letna mesečna povprečja gladin podzemne vode na vseh 
merilnih območjih na določenem deležu merilnih mest upada-
jo, čeprav stanje ni kritično. 

KOLIČINE PODZEMNIH VODA 
VZDRŽNE

Po podatkih Arsa iz leta 2015 je 
v zalogah podzemnih voda v Slo-
veniji več kot 4,28 milijarde kubič-
nih metrov vode. In prav podzemni 
viri so tisti, iz katerih se najbolj na-
pajamo. In čeprav na Arsu zagota-
vljajo, da so sedaj načrpane količi-
ne podzemnih voda vzdržne tudi 
ob upoštevanju klimatskih scena-
rijev, je treba z vodnimi viri ravnati 
gospodarno.

VODOVODNI SISTEMI NISO 
ZGRAJENI ZA POLNJENJE 

BAZENOV
Andrej Ermenc, direktor Komu-

nale Mozirje, na kateri skrbijo za 

oskrbo s pitno vodo na območju 
občin Mozirje, Nazarje, Rečica ob 
Savinji, Ljubno in Luče, zagotavlja, 
da je v povprečnih razmerah vodo-
vodno omrežje v dobri kondiciji in 
ni nikakršnih težav. »Težave nasto-
pijo v času, ko prihaja do bistveno 
povečane uporabe vode. Vodovo-
dni sistemi so zgrajeni za oskrbo s 
pitno vodo, poleg tega vodovodna 

omrežja s hidranti omogočajo po-
žarno vodo.« 

Visoke temperature in suša v ve-
čini junija so ljudi spodbudile k več-
ji izrabi vode. S pitno vodo zaliva-
jo vrtove, njive in z njo poskrbijo za 
osvežitev v bazenih. Kot pravi Er-
menc, posamezniki za polnjenje 
bazenov občasno uporabijo kak 
bližnji hidrant, »to povzroči padec 
tlaka v že tako obremenjenem vo-
dovodu. Uporaba hidranta za dru-
ge namene kot gašenje je sicer ka-
zniva.« 

KAPACITETA VODOHRANOV 
IZRAČUNANA ZA »NORMALNO« 

PORABO 
Prekomerna uporaba vode se 

najbolj opazi na območjih, kjer mo-
ra Komunala Mozirje vodo prečr-
pavati, torej na celotnem obmo-
čju občine Rečica ob Savinji, Ju-
vanj, Okonine v občini Ljubno, v ob-
čini Mozirje pa na Podvrhu, Brezju, 
v Kolovratu … Kapaciteta vodohra-
nov je po besedah Ermenca izra-
čunana za »normalno« porabo, ob 
prekomerni pa volumni rezervoar-
jev in zmogljivost črpalk ne zadoš-
čata več.

Eno polnjenje bazena je količinsko primerljivo z enomesečno porabo vode v 
gospodinjstvu.
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AGRA 2017 

Velika zlata medalja Kmetijski zadrugi 
Šaleška dolina

V okviru sejma AGRA v Gornji Radgoni je po-
tekalo 21. mednarodno ocenjevanje sokov, bre-
zalkoholnih pijač in naravnih voda. V kategoriji 
sadnih sokov se je odlično odrezal 100% sok ja-
bolko in aronija, ki ga pod blagovno znamko Slo-
dar proizvaja Kmetijska zadruga Šaleška dolina 
in je zanj dobila veliko zlato medaljo. 

Precejšnje bere priznanj je bilo deležno podje-
tje Voda 902. Veliko zlato medaljo je prejelo za 
vodo 902 z okusom pomaranče in limone ter za 
vodo 902 z okusom bezga. Srebrne medalje so 

bile deležne voda 902 z okusom zelenega jabol-
ka in z okusom breskve, izvirska voda in ledeni 
čaj z okusom breskve. Za vodo 902 z okusom 
jagode so dobili bronasto medaljo. 

V kategoriji mlečnih izdelkov je bila uspešna 
Mlekarna Celeia iz Arje vasi, kamor dobavlja-
jo mleko tudi zgornjesavinjski pridelovalci. Po-
hvalijo se lahko s petimi velikimi zlatimi, sedmi-
mi zlatimi, desetimi srebrnimi in tremi bronasti-
mi odličji.

Marija Lebar

OBČINA NAZARJE 

Poleg plazu sanirali še cesto 

Na plazu so vgradili drenažne cevi in jih obsuli s 
peskom, da se bo voda z območja odvajala brez 
nevarnosti, da bi povzročala nadaljnje plazenje. 

(Foto: LM)

Pod lokalno cesto Šmartno ob Dreti-Brdo, kjer 
se je nedavno sprožil plaz, je v teh dneh Komu-
nala Mozirje, ki vzdržuje ceste v občini Nazarje, 
izvedela več sanacijskih del. V tem sklopu se iz-
vajajo še dela na samem cestišču. Vrednost 
projekta znaša okoli osem tisoč evrov. 

Direktor nazarske občinske uprave Samo Be-
gič je povedal: »V neurju 28. aprila se je sprožil 
plaz pod lokalno cesto Šmartno ob Dreti-Brdo 
pri križišču te ceste z lokalno cesto Spodnje Kra-
še-Brdo. Plaz so sprožile ogromne količine me-
teorne vode. Da bi zadevo sanirali, je Občina Na-
zarje naročila vzdrževalcu cest, da uredi mulde, 
jaške in odtočne cevi premera 200 mm na odse-
ku od ceste do območja pod plazom.« 

Na plazu so vgradili drenažne cevi in jih obsu-
li s peskom, da se bo voda z območja odvajala 
brez nevarnosti, da bi povzročala nadaljnje pla-
zenje. V sklopu del bodo še delno razširili pre-
ozko in nevarno križišče navedenih cest. Na-
meščajo tudi obcestno ograjo za večjo varnost 
udeležencev v prometu.

Marija Lebar

Andrej Ermenc, direktor Komunale Mozirje:
»Vodovodno omrežje ni zgrajeno za namene 

namakanja in trošenja vode za polnjenje baze-
nov, ki jih je ob stanovanjskih objektih čedalje 
več. Gradbena zakonodaja sicer predvideva, da 
mora investitor za večje volumne bazenov prido-
biti gradbeno dovoljenje, v praksi pa se gradbe-
na dovoljenja ne pridobivajo, zato niti nimamo 
evidence, koliko je teh objektov. Veliko je tudi ce-
novno ugodnih montažnih bazenov. Eno polnje-
nje bazena je količinsko primerljivo z enomeseč-
no porabo vode v gospodinjstvu. Ob lepem vre-
menu bi vsi lastniki razumljivo radi uporabljali 
bazen in ga želijo napolniti, vendar javni vodo-
vodi temu niso namenjeni.«

Težav z dobavo pitne vode vsaj za sedaj ni-
majo na Komunali Gornji Grad. Ta upravlja s tre-
mi vodovodnimi sistemi: Gornji Grad, Bočna in 
Nova Štifta. Kot je povedal direktor gornjegrajske 
Komunale Zdenko Purnat, je na njihovem obmo-
čju vodnatost velika, zato pomanjkanja vode 
ni. Dodaten plus je po njegovih besedah manj-
ša gostota prebivalstva, kar posledično prinese 
manjšo porabo vode.

NA RAČUN STARIH VODOVODOV PO DOLINI SE 
VODA IZGUBLJA 

Po podatkih Sursa se letne izgube javnih vo-
dovodnih sistemov ocenjujejo na skoraj 46 mili-
jonov kubičnih metrov vode, predvsem na račun 
zastarelih vodovodnih sistemov. Na območju mo-
zirske in gornjegrajske komunale je vodovodno 
omrežje staro, kar povzroča izgube vode v tran-

ko vsak trenutek pogledamo, kaj se je z vodovo-
dom v nekem minulem obdobju dogajalo.«

ZGORNJESAVINJČANI PIJEMO ČISTO VODO
Dobra novica je, da prekomerna poraba ne 

vpliva na samo kvaliteto pitne vode. Vodni viri, ki 
jih Komunala Mozirje uporablja za oskrbo z vo-
do, so stabilni. Mikrobiološko stanje vode se ne 
poslabša niti ob manjši izdatnosti vode. Na Ko-
munali s skrbnim nadzorom objektov, rednim 
čiščenjem in vzdrževanjem zajetij, razbreme-
nilnikov, vodohranov in vseh drugih objektov in 
naprav skrbijo za to, da je uporaba pitne vode 
zanesljiva in varna za vse uporabnike.

Tatiana Golob

sportu. Komunala Mozirje upravlja z več kot 200 
kilometri vodovodnega omrežja, ki je v nekaterih 
občinah v poprečju staro več kot 30 let. Ti vodovo-
di so se po besedah Ermenca gradili s samopri-
spevki, udarniško ter z vlaganji občanov. 

»Taka starost vodovodov povzroča vrsto 
okvar, netesnost omrežja in izgube vode ob tran-
sportu. V zadnjih letih smo jih uspeli povezati, ta-
ko da je omogočeno navzkrižno zagotavljati ko-
ličine pitne vode v različna omrežja.« Kot doda-
ja, so vsi vodovodi telemetrično spremljani. »Me-
rimo stanje v vodovodnih objektih, količino vode 
v posameznih rezervoarjih, spremlja se dezin-
fekcija, merimo pretoke iz vodnih virov in preto-
ke v omrežje. Vsa telemetrija se arhivira, da lah-

(Foto: JM)
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ČEBELARSKA DRUŽINA GORNJI GRAD 
1907 – 2017

Svečana akademija 
110 let

To soboto bo Čebelarska družina Gornji Grad 
praznovala 110-letnico. Ob tej priložnosti bodo 
razvili nov prapor, ki ga bo v gornjegrajski kate-
drali ob 18. uri blagoslovil župnik Ivan Šumljak. 
Razvitju prapora bo sledila slavnostna proslava 
v dvorani Kulturnega doma Gornji Grad. V sklo-
pu obeleževanja obletnice je izšla knjiga Franca 
Bezovška Čebeloreja na Gornjegrajskem sko-
zi čas, ki je bila predstavljena 29. junija v kultur-
nem domu.

ŠS

NOVO KROŽIŠČE V MOZIRJU ŽE OZALJŠANO

V čast mlajevcem in tradiciji postavljanja 
mlajev

Trajen mlaj bo še bolj prišel do izraza, ko bo 
odstranjena stara transformatorska postaja. 

(Foto: Benjamin Kanjir)

Ideja, ki sta jo prepletla Jože Marolt in župan 
občine Mozirje Ivan Suhoveršnik, da se ob no-
vo krožišče v kraju postavi nekaj unikatnega, se 
je uresničila na zadnjo junijsko soboto. Mozirski 
mlajevci so na to mesto postavili dobrih dvajset 
metrov visok mlaj, ki bo lahko postavljen trajno.

Mozirje bi bilo brez mlajevcev, ki jih vodi Ivan 
Slemenšek, prikrajšano za velik del zgodovine. 
Mlaji namreč vsako leto pozdravljajo domačine 
in obiskovalce ob večjih praznikih in pomemb-
nejših dogodkih. Upravičeno zato sodijo med 
krajevno dediščino, ki jo starejši in izkušeni člani 
društva gojijo z roko v roki z mlajšimi. 

Ideja, da se pri avtobusni postaji postavi tra-
jen mlaj, je zrasla na zelniku Jožeta Marolta. Kot 
ljubitelj zgodovine jo je župan z veseljem potrdil 
in akcija je stekla. V Jožetovem gozdu je bil po-
sekan klen macesen, ki so ga nato dodobra pre-
mazali z zaščitnimi sredstvi. Kovinsko konstruk-
cijo vrha mlaja je izdelal Pavel Petrin, z bakrom 
so jo nato obdelali lokalni kleparji. Ko je bil vrh 
dokončan, je nastopil dan postavitve.

Mlaj so slovesno pripeljali do gradbišča kro-
žišča, kjer so izvajalci gradbenih del že prip-
ravili mesto postavitve. V parih minutah je bil 
mlaj postavljen. S svojo mogočnostjo bo odslej 

pozdravljal mimoidoče. Še bolj bo prišel do iz-
raza, ko bo v okviru gradbenih del na krožišču 
odstranjena stara transformatorska postaja, ki 
ga sedaj še delno zakriva.

Benjamin Kanjir

SODELOVANJE LJUBENSKE ŠOLE S PODJETJEM KLS

Donacija šoli in promocija tehniških poklicev

Ob prevzemu računalnikov Osnovni šoli Ljubno ob Savinji se je ravnatelj Rajko Pintar (desno) zahvalil 
Mirku Strašku (tretji z leve), in Barbari Mirnik Strašek. Druženju je prisostvoval tudi podžupan občine 

Ljubno Toni Špeh (levo). (Foto: Štefka Sem)

Na Osnovni šoli Ljubno ob Savinji so name-
nu predali nove računalnike, donacijo tamkaj-
šnjega podjetja KLS, hkrati so potrdili strategijo 
sodelovanja med šolo in podjetjem, ki naj bi pri-
nesla rezultate v večjem zanimanju za tehnične 
poklice. Učenci so direktorju KLS Mirku Strašku 
in izvršni direktorici Barbari Strašek Mirnik prip-
ravili krajši program ter ju seznanili, da so s po-
močjo učiteljice računalništva Ksenije Poličnik 
izdelali računalniško igro o proizvodnem proce-
su zobatih obročev. Kasneje so jo na novih raču-
nalnikih pokazali gostoma.

POMEMBNO SODELOVANJE
Ravnatelj Rajko Pintar je povedal, da je sode-

lovanje šole z najuglednejšim podjetjem v obči-
ni zelo pomembno. Izpostavil je možnosti zapo-
slovanja v podjetju, za kar je potrebna izobrazba 
tehnične smeri. Le-ta bodočim tehnikom omo-
goča odlične možnosti v dolini.

ŽIVLJENJE JE UČENJE
Mirko Strašek je poudaril pomen učenja, 

učenja, ki se ne neha ob zaključku šole, ampak 
je zaradi napredka v razvoju potrebno ves čas. 

Dodal je, da so se tudi v podjetju KLS prvih de-
set let veliko učili in so bili kot šola. Povezava s 
šolo je odlična priložnost za promociji tehnič-
nih poklicev, v podjetju pa si želijo, da bi se več 
deklet odločalo za te poklice. Trenutno imajo 

med 240 zaposlenimi 32 sodelavk, veseli bo-
do še katere. V prihodnjih letih bodo potrebo-
vali še več sodelavcev, zato si želijo, da bi šo-
larji svojo priložnost videli pri njih, v neposre-
dni bližini.

RAČUNALNIŠKA IGRICA
Šola se je za velikodušno donacijo zahvalila 

z zbirko pesmi in besedil osmo- in devetošolcev 
ter sliko učenke Pije Moličnik. Nekaj misli o ra-
čunalnikih, predvsem o prednostih in slabostih, 
je prebral Tim Moličnik, pesmi in zgodbo o ra-
čunalnikih, ki so jih napisali osmo- in devetošol-
ci, je prebrala Lara Krivec. Učenci petega in šes-
tega razreda so izdelali računalniško igro o pro-
izvodnem procesu zobatih obročev ter jo poka-
zali gostoma na novih računalnikih. 

Štefka Sem
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OBČINSKI SVET LJUBNO 

Svetniki potrdili predloge 
za občinska in županova 

priznanja
Na seji v četrtek, 22. junija, je 

ljubenski občinski svet med dru-
gim prisluhnil poročanju Ane Klad-
nik, predsednice komisije za man-
datna vprašanja, volitve in imeno-
vanja. Predstavila je zapisnik se-
je omenjene komisije, na kateri so 
obravnavali prispele predloge za 
prejemnike tokratnih občinskih in 
županovih priznanj, ki bodo pode-
ljena na slavnostni seji.

Komisija je oblikovala nasled-
nje predloge, ki jih je nato potrdil tu-
di občinski svet oziroma jih je spre-
jel župan. Zlato priznanje gre letos 
Lovski družini Ljubno ob Savinji ob 
70-letnici njenega delovanja. Preje-
mniki srebrnega priznanja so Ivan 

Rigelnik, Župnijska Karitas Ljubno 
in Občinski odbor Rdečega križa 
Ljubno ob Savinji. Bronasta prizna-
nja dobijo Joško Pustoslemšek, 
Zvonka Kladnik in Straško Georgi-
evski.

Denarno nagrado bo prejela Ire-
na Retko iz ljubenske organizaci-
je ZBV NOB Zgornje Savinjske do-
line. Županova priznanja prejmejo 
Milka in Peter Drobež, Jasmina Ju-
rič, ekipa tekmovalcev na zimskih 
olimpijskih igrah za mlade. Prizna-
nje župana bodo podelili tudi de-
vetošolcem, ki so vsa leta dosega-
li odlični uspeh, in tokratnim zlatim 
maturantom. 

Marija Lebar

V PROJEKT LIFE VKLJUČENI PREOSTALI OBČINI DOLINE

E-ciklirali bodo tudi v občinah Mozirje in Rečica ob Savinji

Za petimi občinami naše doline sta dobili zabojnike za e-odpadke še 
mozirska in rečiška. (Foto: Jože Miklavc)

Na krajši slovesnosti so partner-
ji Komunala Mozirje, družba ZEOS 
in občini Mozirje in Rečica ob Savi-
nji sklenili aktivno sodelovati v pro-
jektu Life Gospodarjenje z e-od-
padki. Listine o namestitvi zabojni-
kov v Mozirju in okolici ter na Rečici 
in v Varpoljah so podpisali nosilec 
vseslovenske akcije, v kateri sode-
luje že 154 občin s 554 namešče-
nimi uličnimi zbiralniki e-odpad-
kov, župana Ivan Suhoveršnik (Mo-
zirje) in Vinko Jeraj (Rečica ob Sa-
vinji) ter izvajalec komunalne de-
javnosti.

PRIBLIŽATI OBČANOM MOŽNOST 
PRAVILNEGA ODLAGANJA

Šest uličnih kontejnerjev za 
e-odpadke in odpadne baterije se 

je tako pridružilo številnim drugim 
že od lani nameščenim v Zgornji 
Savinjski dolini. Life projekt nago-
varja vsa slovenska gospodinj-
stva k skrbnemu ravnanju s sta-
rimi aparati in baterijami, in sicer 
preko na novo vzpostavljene ob-
čanom prijazne mreže zbiranja 
tovrstnih odpadkov, ki nastaja ši-
rom Slovenije. Sporočilo organiza-
torjev projekta je, da spadajo ti od-
padki v posebno skupino in ne so-
dijo med mešane komunalne od-
padke.

NE EDINI, A VENDARLE PRAVI 
PRISTOP K VAROVANJU 

OKOLJA
Direktor Komunale Mozirje An-

drej Ermenc je poudaril: »Vese-

li smo, da bomo našim občan-
kam in občanom ponudili komple-
tno storitev za ločeno zbiranje sta-
rih aparatov in baterij. Ulični zbiral-
niki predstavljajo tudi pomembno 
ozaveščevalno komponento, ki bo 
vse mimoidoče opozarjala na pra-
vilno ločevanje teh odpadkov – to-

rej na e-cikliranje.« Da je takšen pri-
stop pravi in da si ob tem vsi želi-
mo čisto naravo in zdravo bivalno 
okolje, sta menila tudi oba župa-
na in tako pozdravila še eno, tokrat 
lahko dostopno pridobitev v korist 
skupnosti.

Jože Miklavc

OBČINSKI SVET NAZARJE 

Glasbena šola nadaljuje 
uspešno poslanstvo

Na nedavni redni seji so se na-
zarski občinski svetniki seznani-
li s poročilo o delu Javnega zavo-
da Glasbena šola Nazarje za šol-
sko leto 2015/16. Številni podatki, 
ki jih je predstavil ravnatelj šole Jer-
nej Marinšek, pričajo o dobrem de-
lu zavoda, kar so svetniki izrazili s 
pozitivnimi komentarji na podano 
poročilo in na delo šole.

LEPA BERA PRIZNANJ 
Ob koncu šolskega leta je bilo 

na seznamu 257 učencev, ki so 
obiskovali pouk 19 različnih instru-
mentov, balet in glasbeno teorijo. 
»Nastopi so sestavni del vzgojno-
-izobraževalnega procesa na naši 
šoli,« je povedal Marinšek. Izjavo je 
ilustriral s podatkom, da so v pre-
teklem šolskem letu opravili kar 92 
različnih nastopov. Ravnatelj je po-
ročal o sodelovanju z različnimi in-
stitucijami ter o tekmovanjih in revi-
jah. 18 učencev se je udeležilo tek-
movanj na regijskem, državnem in 
mednarodnem nivoju. Pri tem so 
osvojili dvanajst zlatih, šest srebr-
nih, osem bronastih priznanj in eno 
posebno nagrado. 

OBJEKT JE POTREBEN PRENOVE
Ravnatelj je omenil, da se v šoli 

srečujejo s prostorskimi težavami, 
kar jih omejuje pri izvajanju pouka, 
nastopov in koncertov na šoli. Ka-
že se potreba po večjih vzdrževal-
nih investicijah. Tako so med dru-
gim močno dotrajana strešna ok-
na, marsikje ob deževju zamaka in 
se tako kvari tudi parket. 

POZITIVNI UČINKI INVESTICIJE 
Marinšek: »V minulem letu smo 

s pomočjo Občine Nazarje uspe-
li zamenjati okna v eni od učilnic. 
S tem smo pridobili na izolaciji, 
se izognili nadaljnjim poškodbam 
parketa in morebitnim poškodbam 
inštrumentov, zaradi večjih oken 
pa je učilnica tudi veliko svetlejša.«

Ravnatelj je z zadovoljstvom 
ugotovil, da je Glasbena šola Na-
zarje s pomočjo vseh občin Zgor-
nje Savinjske doline ob podpori 
sveta zavoda in sveta staršev ze-
lo uspešno in kakovostno izved-
la zastavljeno delo v preteklem le-
tu, za kar se je vsem naštetim jav-
no zahvalil.

Marija Lebar
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Predstavitev montessori 
pedagogike

Na predstavitvi, ki bo v ponede-
ljek, 3. julija, ob 17.30 v mali dvora-
ni kulturnega doma na Ljubnem ob 
Savinji, bo vodja Hiše otrok SAŠA 
Mojca Kumprej spregovorila o poti 
Marie Montessori, značilnostih pe-
dagogike montessori, značilnostih 

montessori materiala, razširjenosti 
pedagogike montessori v Sloveni-
ji in dejavnosti Hiše otrok SAŠA, ki 
deluje po načelih predstavljene al-
ternative.

ŠS

NOVI ZVONOVI V ŽUPNIJI GORNJI GRAD

Kmalu bodo zadoneli

Štirje novi zvonovi za gornjegrajsko katedralo bodo kmalu zadoneli v 
cerkvenem zvoniku. (Foto: JŠ)

Novi zvonovi za gornjegrajsko 
katedralo sv. Mohorja in Fortunata 
so že blizu cilja. Avtoprevoznik Ja-
ni Štiglic iz Bočne jih je iz Nemčije, 
kjer so jih izdelali, pripeljal v Zgor-
njo Savinjsko dolino. S pomočjo 
gornjegrajskih ključarjev jih je do-

stavil podjetniku, ki bo poskrbel še 
za njihovo peskanje. Nato jih bodo 
s slavnostno okrašenimi konjskimi 
vpregami prepeljali v Gornji Grad. 
Drugo nedeljo v juliju bodo zvonovi 
blagoslovljeni in predani namenu. 

ŠS

OTVORITEV 3. FESTIVALA POHODNIŠTVA V SOLČAVI

Sprehod po vasi in spoznavanje preteklosti ob glasbenih vložkih

K centru Rinka so se udeleženci otvoritvene slovesnosti Festivala 
pohodništva vrnili po stopnicah, ki vodijo k cerkvi Marije snežne.

Dogodka so se udeležili (z leve) vodja odnosov s tujimi javnostmi pri 
Turistični zvezi Slovenije (TZS) Rebeka Kumer Bizjak, državna sekretarka 

na ministrstvu za gospodarski razvoj in tehnologijo Eva Štravs Podlogar in 
predsednik TZS Peter Misja.

V Centru Rinka v Solčavi je bila 
v četrtek, 22 junija, otvoritvena slo-
vesnost Festivala pohodništva v 
Kamniško-Savinjskih Alpah. V ča-
su od 22. do 25. junija se je zvrstilo 
več kot dvajset različnih aktivnosti 
v občinah Jezersko, Kamnik, Pred-
vor, Solčava in Luče. S festivalom 
so želeli privabiti obiskovalce in z 
njimi deliti kvaliteto bivanja, svojim 
občanom in ponudnikom pa mož-
nost trženja turističnih storitev.

Dogodka so se udeležili držav-
na sekretarka na ministrstvu za 
gospodarski razvoj in tehnologi-
jo Eva Štravs Podlogar, župan ob-
čine Podčetrtek in predsednik Tu-
ristične zveze Slovenije (TZS) Pe-
ter Misja ter vodja odnosov s tuji-
mi javnostmi pri TZS Rebeka Ku-
mer Bizjak. 

STRPNO, TRAJNOSTNO IN 
DOLGOŽIVO GOSPODARSTVO KOT 

NAČIN ŽIVLJENJA
Solčavska županja Katarina Pre-

lesnik je med drugim spregovorila 
o prizadevanjih za zeleni turizem. 
Tega je prepoznala tudi Slovenska 

turistična organizacija in jim po-
delila srebrni znak Slovenien Gre-
en. Prelesnikova meni, da je bil tu-
rizem na Solčavskem že v preteklo-
sti tržna niša za tamkajšnje prebi-
valstvo. »Strpno, trajnostno, dolgo-
živo gospodarstvo je pri nas način 
življenja in ne le projekt,« je med 
drugim povedala in poudarila, da 
sta Solčavsko in Logarska dolina 
s prejemom nagrade potrdila, da 
je njihov način dela in gospodarje-
nja pravilen. Proces, skozi katere-
ga gredo v zeleni shemi, pa jim da-
je podporo pri kreiranju nadaljnje-
ga razvoja občine.

ČE VSI IGRALCI NABIJAJO V EN 
GOL, SO ZADETKI ZAGOTOVLJENI

Njihova prizadevanja za zeleni tu-
rizem je pohvalila Eva Štravs Podlo-
gar in izpostavila, da se mora tako 
Solčava kot celotna Slovenija na po-
dročju turizma razvijati naprej. Pred-
sednik slovenske turistične zveze 
Misja se je o prizadevanjih za na-
predek slikovito izrazil v nogomet- 
nem žargonu. »Če vsi igralci nabija-
jo v en gol, so zadetki zagotovljeni.« 

Kumer Bizjakova pa meni, da je 
Solčavsko skupaj s turistično orga-
nizacijo prehodilo pomembno pot 
s skupnim ciljem – Slovenijo na-
rediti najbolj trajnostno destinaci-
jo na svetu. 

Ker je bistvo dogodka pohodni- 
štvo, so tudi Solčavani slovesnost 
pripravili kot sprehod po njihovi va-
si. Tako so se gostje naredili »šrit po 
šrit« do »faruškega hleva«, »maširali« 

do »farufa«, obstali pri kapelici ob »fa-
rufu« in se mimo cerkve spustili na-
zaj do Rinke, kjer so »pohod« pričeli. 
Na postojankah so prisluhnili citrar-
ju Karliju in harmonikarju Maju Gra-
dišniku, solčavskim ljudskim pev-
kam ter si ogledali skeča članov Kul-
turnega društva Franc Herle. Kot vo-
dič in moderator se je izkazal Franci 
Podbrežnik – Solčavski.

Tekst in foto: Marija Šukalo 
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Junija
Pred 40 leti

AKCIJA V OPOMIN
Bila je sobota in tega dne naj bi se spo-

mladi oblikovana občinska mladinska de-
lovna brigada udeležila prostovoljne de-
lovne akcije v Mozirskem gaju. Ob pripra-
vah nanjo smo bili vsi, glede na čudovite 
izkušnje iz prejšnje akcije na Rečici, polni 
dobrih upov. Žal so se ti do začetka akci-
je in na njej sami razblinili kot milni me-
hurčki. Nerazumljiv ali pa tudi ne je odklo-
nilen odnos dokajšnjega števila mladih in 
tudi starejših do zahtevnih del v nastajajo-
čem gaju. Delno verjetno zato, ker njegov 
pomen še ni bil vsem predstavljen v pravi 
in vsem dojemljivi obliki. Mladi se akcije 
niso udeležili, pravzaprav nas je bilo 32, 
v zadostnem številu iz bolj »enostavnega« 
razloga. Mozirska mladina spi, ne udeležu-
je se akcij nikjer drugje in (kot so vsi pra-
vilno predvidevali) se je ni udeležila niti v 
lastnem kraju.

Pred 30 leti

KAJ PA 
SPOMINKI?

Sestavni del turistične ponudbe so tudi 
spominki, razglednice in podobno. Lahko 
mirno rečemo, da smo glede vsega našte-
tega zelo na nizki ravni. Morda celo bolje 
povedano, nimamo izbire. Še vedno se na 
takih mestih pojavljajo razni predmeti, ki 
so milo rečeno »kič«. 

Po drugi strani pa vemo, da je naš člo-
vek v preteklosti marsikaj izdeloval iz le-
sa, da so to bile pogosto prave mojstrovi-
ne, da so tudi v naši dolini vaški slikarji le-
po poslikavali panjske končnice in razne 
druge predmete. Od vsega tega je ostal le 
spomin, pa še ta bledi. 

Prav kritično lahko ocenjujemo ponud-
bo razglednic, ki sodijo kot nepogrešljiv 
del ponudbe. Če pogledamo v arhive, po-
tem lahko kaj hitro spoznamo, da smo gle-
de tega na slabšem, kot so bili predniki 
pred prvo svetovno vojno. Zakaj, morda 
zaradi naše neiznajdljivosti? Morda zato, 
ker se to ne izplača, takšen izgovor imamo 
namreč hitro pri roki! Ali zato, ker nima-
mo kaj pokazati? Na vse to je en sam od-
govor, ne sledimo zahtevam časa, niti se v 
tem ne trudimo.

Pripravila Tatiana Golob

PREDAVANJE SAVINJA IN NJENI LJUDJE

Reka določala življenje številnih 
generacij

Jože Tlaker je govoril o vplivu Savinje na človeka 
skozi čas. (Foto: Miha Rakun)

V sklopu prvega festivala Dan za Savinjo je 
na poligonu PGD Grušovlje Jože Tlaker pripra-
vil predavanje z naslovom Savinja in njeni ljudje. 
Vsebina povedanega je bila povezanost in so-
odvisnost domačinov in reke skozi čas ter njen 
pomen za človeka.

Savinja je stoletja določala življenje in social-
ni položaj številnih generacij. Prisotna je bila v 
kmetijstvu kot vir življenja pridelkom in živini, v 
gozdarstvu in lesarstvu v obliki splavarjenja ali 
flosarstva, ki je pustil močan pečat na savinjsko 
dediščino od 16. stoletja do 2. svetovne vojne. 
Služila je tudi pericam, ki so v mrzli Strugi, ki jo 
napaja Savinja in se razprostira 3 km od Grušo-
veljskega jeza navzdol, prale perilo, kar je, po be-
sedah Tlakerja, velikokrat peljalo v revmatizem. 

Velikega pomena je bila tudi pri kolinah, pose-
bej pri pranju svinjskih črev in želodcev, ki so slu-
žili za izdelavo klobas in savinjskega želodca. 
Porečje Savinje je včasih služilo za pogon vod-
nih mlinov in žag, zdaj pa za pridobivanje elek-
trične energije skozi hidroelektrarne. Reka je ka-
zala tudi uničujočo moč in stoletja zalivala po-
lja in domove ljudi skozi številne poplave. Raz-
dejanja niso mogla ustaviti ne škarpe in jezovi. 
Zdaj v večini služi kreativnim in turističnim na-
menom, od raftinga do adrenalinskega parka v 
kampu Menina. 

Miha Rakun

ČEBELARSKI CENTER SAŠA V LUČAH 

Odlična udeležba na izobraževanju 

Dr. Alenka Jurić je izvedla delavnico o 
zdravljenju čebel. (Foto: Igor Kalin) 

Vse od kar so namenu predali čebelarski cen-
ter v Lučah, se čebelarji Savinjsko-šaleške čebe-
larske zveze enkrat letno tam srečujejo na izo-
braževalnih dogodkih in druženjih. Letos se je 
delavnice o zdravljenju čebel udeležilo kar četr-
tina članov.

Dr. Alenka Jurić z Nacionalnega veterinarske-
ga inštituta je izvedla delavnico o zdravljenju če-
bel. Med drugim je govorila o novostih, ki se ka-
žejo na tem področju zlasti pri zatiranju zajedav-
ca varoe.

Predsednik zveze Ivan Čopar je ob tem po-
vedal: »V naši zvezi je okoli 400 članov, ki gos-
podarijo z okoli 4.000 čebeljimi družinami. Zelo 
nas veseli, da se je izobraževalne delavnice, ki 
jo je vzorno izpeljala dr. Jurićeva, udeležilo sko-
raj sto čebelarjev, kar je kar četrtina članov. V če-
belarstvu je tako, da brez nenehnega dopolnje-
vanja znanja in praktičnih izkušenj ni pričakova-
nega uspeha.«

Marija Lebar
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ALZHEIMER CAFE V DEOS CENTRU STAREJŠIH GORNJI GRAD

Bolniku z demenco je treba prilagoditi okolje

Elizabeta Štrubelj ima z dementnimi bolniki 
veliko izkušenj, zato so njeni nasveti iz prve 

roke. (Foto: Štefka Sem)

V DEOS Centru starejših Gornji Grad je gosto-
vala višja delovna terapevtka Elizabeta Štrubelj 
s predavanjem Kako prilagoditi domače okolje 
za bolnika z demenco. Druženje, poimenovano 
Alzheimer Cafe, sta pripravila Center in Zavod 
Aktivna starost.

Alzheimer Cafe je dobro obiskana in razve-
jana aktivnost, na kateri udeleženci v neformal-
nem in sproščenem vzdušju izmenjujejo izku-
šnje in pridejo do novih ter potrebnih informacij 
o težavah v različnih fazah bolezni. 

Najpogostejša oblika demence je Alzheimer-
jeva bolezen, ki predstavlja več kot 65 odstot-
kov demenc. Štrubljeva je predstavila, kako pri-
lagoditi domače okolje bolniku. Poudarila je, da 
je pomembna rutina, da ima bolnik stvari vedno 
na istem mestu. Domači morajo poskrbeti, da 
so poti za bolnika varne. Če bolnik še lahko živi 
doma, je dobro o njegovi bolezni obvestiti sose-
de, ki lahko ob težavah bolnika zunaj pomagajo. 
Bolnik naj s sabo nosi tudi fotokopijo osebne iz-
kaznice, v primeru, da se izgubi. Predvsem pa je 
s strani družine pomembno razumevanje bolni-
ka in njegovih težav.

Štefka Sem

DRUŽINSKA KNJIGA MESECA JUNIJA 2017

Albert in Leonida 
Mrgole: Izštekani 

najstniki in starši, ki 
štekajo

Avtorja pravita, da sta knjigo napisala zase, 
saj sta bila velikokrat prestrašena, obupana, 
zaskrbljena. Vsak dan tisočkrat sta se vprašala: 
»Ali delava prav?!« Bilo ju je sram, ker sta misli-
la, da nista dovolj dobra starša, ker nista vedela, 
da se vse to dogaja tudi drugim staršem ... in ot-
rokom ... Medtem, ko sta končala knjigo, so nju-
ni štirje otroci zrasli v čudovite samostojne ljudi.

Obravnavata nekaj deset klasičnih tem (iz-
kušnje samostojnosti, izmikanje in laži, zasvo-
jenost z lenobo, neopravičeno izostajanje iz šo-
le, socialna izoliranost, ohranjanje stika …), jih 
predstavita s konkretnimi primeri, ki jih umesti-
ta znotraj odnosa, ter nakažeta poti do rešitve. 
Knjiga je resnična zgodba o odraščanju, potre-
bah najstnikov, občutkih staršev in hkrati stro-
kovna zakladnica.

SLOVENSKA EKIPA MOSTOVI V SCHEMNITZU

V Nemčiji so se zbrali sodelujoči iz štirih držav

Večina slovenske ekipe je bila sestavljena iz Zgornjesavinjčanov. 
(Fotodokumentacija Erazmus+ Mostovi)

Slovenska trinajstčlanska ekipa Mostovi, skupaj 
s predstavniki Zveze društev upokojencev Sloveni-
je, se je 7. junija odpravila v Nemčijo, v Schemnitz, 
na zaključno konferenco udeležencev projekta, ki 
je v preteklih treh letih potekal v štirih državah. Vodil-
ni partner, nemška skupina, je našim članom pod 
vodstvom dr. Antona Jezernika in predstavnikom 
ZDUS izrekla pohvalo za opravljeno delo in izrazi-
la željo za nadaljnje sodelovanje.

Vsak po svoje so gradili mostove med mladi-
mi in starejšimi, in uspelo je. Projekt Erazmus+ 

Starejših z mladimi v gradnji mostu za Evropo je 
natisnjen v brošuri v nemškem jeziku, kjer je opi-
sano delovanje vseh štirih partnerjev. Nemčija, 
Avstrija, Češka in Slovenija so stopile skupaj in 
z različnimi pristopi povezale mlade in starejše 
skozi skupen, tri leta trajajoči projekt. 

Večina slovenske ekipe je bila sestavljena iz 
Zgornjesavinjčanov. Na zaključno konferenco 
na Tehnično univerzo v Schemnitzu se je odpra-
vilo devet članov. Med njimi so bili poleg Jezer-
nika, koordinatorja Tonija Riflja še Darja Dobo-

vičnik, Danica Vezočnik, Peter Valte, Jože Žleb-
nik, Marta Zagožen, Meta Prepadnik in Peter Le-
tonja. Na univerzi so sodelovali v programu kon-
ference in prisluhnili delovanju ostalih treh ekip.

Tretji dan zaključnega srečanja so se poda-
li na ogled mesta. Zadovoljni z novo izkušnjo in 
dobro opravljenim preteklim delom so se vrni-
li domov. S pomočjo projektne ekipe so učenci 
ustvarili papirnate mostove kot simbol povezo-
vanja, ostali pa so tudi prijateljski medgeneracij-
ski mostovi ter meddržavni med sodelujočimi v 
projektu Erazmus+ Mostovi.

Slavica Tesovnik
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V PROSTOVOLJNEM GASILSKEM DRUŠTVU ŠMARTNO OB DRETI OBELEŽILI VISOK JUBILEJ

S pomočjo filma predstavili 110-letno zgodovino društva

Prostovoljni gasilci iz Šmartnega ob Dreti so ob 110-letnici delovanja društva prejeli številna 
priznanja in odlikovanja. 

Prostovoljni gasilci iz Šmartnega ob Dreti so 
110-letnico društva obeležili s slavnostno sejo, 
ki je potekala v prostorih tamkajšnje podružnič-
ne šole. Številni gosti, med katerimi je bila večina 
gasilcev iz doline, so si ogledali film o zgodovini 
gasilstva v Šmartnem ob Dreti. Ogled so dopol-
nili z bogatim kulturnim programom in podelitvi-
jo odlikovanj najbolj zaslužnim članom.

BOGATA ZGODOVINA PRVEGA STOLETJA 
DELOVANJA

V prvem delu filma je bilo predstavljenih prvih 
sto let gasilstva v Šmartnem ob Dreti. Na pobu-
do šolskega upravitelja Ivana Burdjana so leta 
1907 ustanovili požarno brambo, ki ji je predse-
doval Franc Levar. Že naslednje leto so zgradili 
prvi gasilski dom in kasneje kupili prvo vprežno 
črpalko. V vseh letih so aktivno posodabljali svo-
jo opremo in dograjevali dom. 

Velika prelomnica za šmarške gasilce so bila 
šestdeseta leta, ko so dobili novo motorno briz-
galno in prvi gasilski kombi. Tega so kmalu do-
polnili z gasilsko cisterno. Na prelomu tisočletja 
so dobili društveni prapor in adaptirali dom, vo-
zni park pa dopolnili z novim orodnim vozilom.

ENO AKTIVNEJŠIH DRUŠTEV V KRAJU
Kot je bilo povedano v drugem delu filma, je 

PGD Šmartno ob Dreti eno najaktivnejših dru-
štev v kraju, o čemer priča tudi prejetje brona-

stega znaka Občine Nazarje. Na splošno v dru-
štvu velik poudarek dajejo usposabljanju in delu 
z mladimi, ponosni so tudi na gasilsko cisterno, 
ki so jo kupili leta 2010.

PODELITEV ODLIKOVANJ
V spremljajočem kulturnem programu so se 

predstavili številni glasbeniki in pevci. Ženska 
vokalna skupina Sončnice je navzoče navduši-
la z ubranim petjem, predstavile so se učenke 

Glasbene šole Nazarje, Petra Lamprečnik je ob 
klavirski spremljavi Milanke Črešnik zapela pe-
sem Rdeči ples, ob koncu je zaigral še trobilni 
sekstet Glasbene šole Nazarje. 

Zbrane je nagovoril tudi predsednik društva 
Bojan Štrukelj, program je povezoval Franci 
Kotnik. Gasilcem so podelili številna odlikovanja 
in priznanja na ravni društva, zgornjesavinjske 
gasilske zveze ter Gasilske zveze Slovenije.

Tekst in foto: Primož Vajdl

KRESOVANJE V MOZIRJU OB DNEVU DRŽAVNOSTI

Domovini lahko pomagamo, da ji bo vsako leto bolje

Na kresovanju v Mozirju se je zbralo lepo število 
domačinov. (Foto: Benjamin Kanjir)

Na mozirskem košarkarskem igrišču ob Sa-
vinji se je na predvečer dneva državnosti zbra-
lo lepo število domačinov. Tradicionalno kreso-
vanje s kulturnim programom so pripravili čla-
ni Kulturno prosvetnega društva Jurij, ki ga vo-
di Jure Repenšek. 

GOVORNIKA O DOMOVINI IN NAS 
Slednji je poudaril, da ljudje vse prevečkrat 

razmišljamo, da bi morala biti država servis za 
naše potrebe, vse premalo pa, da smo vsi pokli-
cani, da vanjo tudi vlagamo. »Če združimo mo-
či, če prav in pošteno razmišljamo, lahko naši 
domovini pomagamo, da ji bo vsako leto bolje,« 
je dejal Repenšek. 

Njegovim besedam se je pridružil župan Ivan 
Suhoveršnik. Dotaknil se je velike mere zanosa, 
ki je med ljudmi vladal pred 26 leti. Takrat so se 
uresničile sanje Slovencev po samostojni drža-
vi. »Živeli bomo v svoji državi, kot sami svoji gos-
podarji. In kaj vse smo takrat še sanjali, o novi 
Švici in podobno. Danes mora zato biti prazni-
čen dan. Domovino moramo ljubiti, je dejal že 

Ivan Cankar. V nas je velikokrat preveč jamranja. 
Tako radi vidimo, kaj vse ni dobro. Pozivam vse, 
da bi več govorili v smeri, kako smo lahko zado-
voljni, da izpostavljamo vse tisto, kar je dobro. 
Poskrbeti moramo, da bo v nas več ponosa, da 
bomo domovino resnično nosili v svojem srcu,« 
je dejal Suhoveršnik. Z željo, da se ponos iz ča-
sov osamosvajanja, ko je bila med ljudmi eno-
tnost, zopet vrne. 

VESELO DRUŽENJE OB KRESU
Kresove so ljudje v zgodovini prižigali ob vsa-

kem pomembnem dogodku. Tako takrat, ko so Tur-
ki vpadali v deželo, kot takrat, ko so se veselili. Ogenj 
ima očiščevalno moč, in, kot je pred prižigom kresa 
dejal Repenšek, naj prečisti ljudi, da bodo dobri dr-
žavljani, ki bodo imeli radi svojo domovino. 

Kres, ki je osvetlil in še bolj pogrel pred-
praznični večer, so prižgali mozirski skavti. Obi-
skovalci dogodka so z veseljem ostali skupaj še 
lep čas. Ob kramljanju, spominih pa tudi golažu 
in hladni pijači.

Benjamin Kanjir
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Piše: Aleksander Videčnik

Zgodovina in narodopisje

Heraldika (10)

Nadaljujemo s povzetkom študi-
je Valta F. Jurečiča Grboslovje - he-
raldika.

HERALDIČNI KRIŽI
V prejšnjih dveh številkah smo 

objavili 25 najpogosteje uporablje-
nih heraldičnih križev, za tokratno 
objavo jih je ostalo še pet.

VSEBINSKA ZASNOVA GRBA
Slikovna vsebina grba je odraz 

fantazije, ki pa je v heraldiki omeje-
na s heraldičnimi pravili. Pri tem so 
najpomembnejša pravila delitve 
ščitov (grbovna polja), heraldičnih 
rezov in heraldičnih barv. Izbor atri-

ustreza, je dovoljeno uporabiti iz-
raz videz. Postave imajo tudi ale-
gorična bitja.

Figure (oblike, podobe) imenu-
jemo dele ali celote predmetov iz 
mrtve narave oziroma delo živa-
li, kakor tudi delo človeških rok. Tu-
di posamezni deli postav so figure.

Heraldične figure morajo biti 
upodobljene v najlažje prepoznav-
ni, torej heraldično normirani podo-
bi, ki ima včasih tudi lastno heral-
dično imenovanje.

Človeški obrazi, kakor tudi žival-
ski obrazi se predstavljajo v »vizir-
ju« (profilni pogled, stranski videz). 
Sprejemljiva pa je tudi frontalna 
upodobitev, od spredaj, nikoli pa 
diagonalna, ki je vmes med frontal-
no in profilno.

V grbu lahko nastopa heraldič-
na slika – najmanj dve polji v raz-
ličnih, heraldično komplementar-
nih barvah. Enaki heraldični atri-
buti v običajni postavitvi od zgo-
raj navzdol 2+1 so običajno trije v 
enem polju, največ pet, izjemoma 
sedem. Lahko nastopajo tudi v gr-
bih s heraldično sliko, kjer je eno 
od polj dopolnjeno z enim do peti-
mi atributi.

Za pisanje blazona so potrebni 
izrazi, ki opredeljujejo odnos po-
sameznih atributov v polju med 
seboj. Navajamo le nekaj najpo-
membnejših:

- spremljan – pojem označuje si-
tuacijo, v kateri je na grbu ob glav-
ni, centralno postavljeni figuri upo-
dobljena ena ali več stranskih fi-
gur;

- obložen – pojem označuje situ-
acijo, v kateri so figure »v slojih«, ta-
ko da je, na primer, manjša polože-
na s celo svojo podobo na podobo 
figure, ki je naslikana pod njo;

- prekrit – pojem označuje situa-
cijo, v kateri so figure v slojih, a sil-
hueta ene presega silhueto druge;

- prekrižan – pojem označuje 
situacijo, v kateri so vitki predme-
ti nameščeni tako, da so položeni 
eden na drugega in so njihove osi 
poševne;

- navzkriž – pojem označuje si-
tuacijo, v kateri je ena figura na-
meščena vodoravno, druga pa 
navpično nanjo;

- presežen – pojem označuje si-
tuacijo, v kateri sta dve figuri name-
ščeni ena nad drugo, pri tem pa je 
glavni atribut postavljen nižje;

- posejan – pomeni, da so 
spremljajoče figure razvrščene 
po ščitu tako, da rob ščita neka-
tere med njimi preseka tako, da 
ne nastopajo v celotni podobi 
atributa;

- posajen – pomeni, da so 
spremljajoče figure razvrščene po 
ščitu samo znotraj njegovega zu-
nanjega roba.

V restituiranem grbu ne sme 
nastopati enobarvni atribut pre-
ko dveh ali več ščitovih polj, ki so v 
različnih barvah.

Postavitev atributa preko dveh 
ščitovih polj je dovoljena le v sime-
tričnem prerezu in v heraldično iz-
menični barvi.

Figure in postave morajo biti 
postavljene čim bolj naravno: ra-
stline pokončno, živali na dveh ali 
več nogah. Če takšni atributi nima-
jo svojega normalnega položaja, 
ga je treba v blazonu predstaviti.

Mirujoča voda (jezera) se upo-
dablja z ravnimi črtami, tekoče vo-
de (reke, potoke) pa z valovitimi čr-
tami.

Lebdijo lahko heraldične posta-
ve živali, ki v naravi živijo v vodi ali 
zraku. 

Številne živali nimajo statusa 
heraldičnega atributa zaradi svo-
je nemarkantnosti oziroma preve-
like zamenljivosti z drugimi živalmi.

Postava drevesa mora biti pre-
poznavna po obliki, predvsem pa 
po listih, zato vse rastline in s tem 
vsa drevesa niso heraldični atri-
buti.

Nebesna telesa (sonce, luna, 
zvezde) morajo biti predstavljena v 
celoti, ne samo delno.

Sonce ima predpisano število 
žarkov, izmenično ravne in valovi-
te, lahko pa ima tudi vrisan obraz – 
oči z obrvmi, nos in usta.

Zvezde so v normalni upodobi-
tvi zlate oziroma rumene in 6-žar-
ne, v nasprotnem primeru morajo 
biti predstavljene v blazonu.

Dvonožno stoječe živali mora-
jo biti naslikane samo z eno vidno 
nogo, ki drugo, nevidno, zakriva. 
Slikanje dveh nog je dovoljeno le v 
primeru, če imata različen položaj. 
Enaka analogija velja za živali s šti-
rimi in več okončinami z upošteva-
njem heraldične logike, ki se opira 
predvsem na tisto, kar je v naravi 
običajno.  

Nadaljevanje prihodnjič.

Burbonski križ

Svastika, kljukasti križ

Pentagram, abotni križ

Okenski križ

Keltski križ

butov je omejen s tako imenova-
no heraldično logiko, da ne bi priš-
lo do profanacije grbovne vsebine, 
sicer pa izbor atributov ni omejen 
s smiselno komplementarnostjo. 
Primer takšne komplementarnosti 
kovaškega simbola sta kladivo in 
klešče.

V slovenski heraldiki grbovna 
povednost izhaja predvsem s pod-
ročij zgodovine, tradicije, kulture in 
narave.

HERALDIČNI ATRIBUTI
Za restituirano heraldiko so pri-

merni tisti atributi žive in nežive na-
rave, ki jih je mogoče preveriti v he-
raldični gramatiki (predvsem tisti 
pred letom 1500) oziroma v sploš-
no znanih in priznanih heraldičnih 
leksikonih.

V podobah atributov se poudar-
ja bistveno (na primer pri zvereh 
gobec z zobovjem, rogovje na gla-
vi, kremplji na šapah, rep …), zane-
marja pa nebistveno.

Nov atribut se v heraldiko uve-
de le v primeru, če gre za splošno 
in ne le lokalno prepoznaven pred-
met, rastlino, žival ali pojem in če 
ga je mogoče jedrnato, nazorno in 
prepoznavno upodobiti ter v blazo-
nu na tak način tudi opisati.

Vsaka rastlina niti vsaka žival ni-
ma statusa heraldičnega atributa.

Postave so predmeti iz žive na-
rave. Ljudje, živali in rastline imajo 
postave, kadar pa to za rastline ne 
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3. DRŽAVNO PRVENSTVO V DIATONIČNI HARMONIKI V PODČETRTKU

Tanji Podkrižnik zlato priznanje

Tanja Podkrižnik si je v svoji starostni kategoriji priigrala drugo mesto. 
(Foto: Marija Šukalo)

V termah Olimje v Podčetrtku 
je potekalo 3. Državno prvenstvo 
v diatonični harmoniki za nagra-
do Cirilia Demiana. Organizator 
dogodka je bila Zveza diatonične 
harmonike Slovenije. Absolutni pr-
vak je postal Leon Batagelj. Med 
54 tekmovalci so nastopili štir-
je učenci Primoža Zvira. Klemen 
Gungl in Klemen Sodec iz Maribo-
ra ter Tanja Podkrižnik z Ljubnega 
ob Savinji so si priigrali zlato pri-
znanje, Mariborčan Alen Živkota 
pa srebrno.

Zgornjesavinjčanka je nasto-

pila v starostni kategoriji od 15 
do 18 let. Predstavila se je z ob-
vezno skladbo Tonija Sotoška 
Med posavskimi hribi in sklad-
bami po svoji izbiri. Med slednji-
mi je izbrala je Pesem zvonov 
Robija Smolnikarja, Polko fuer 
Hubert Guenterja Ammana ter V 
švicarskih Alpah Slavka in Vilka 
Avsenika. 

Komisija je Tanji podelila 96,15 
točke. S tem je dobila zlato prizna-
nje in drugo mesto v njeni starostni 
skupini. 

Marija Šukalo

KONCERT V PARKU PRED ZDRAVILIŠKIM DOMOM TERM DOBRNA

Simfonični orkester GŠ Nazarje nastopil z orkestrom iz Nemčije

Združena Simfonični orkester Glasbene šole Nazarje in Mladinski komorni 
godalni orkester iz okolice Münchna sta se predstavila v parku Term 

Dobrna. (Foto: Barbara Rozoničnik)

Kulturno umetniško društvo 
Emars v sodelovanju s Termami 
Dobrna se to poletje z bogatim 
programom trudi klasično glas-
bo približati čim širšemu krogu 
poslušalcev. 

Na ploščadi pred zdravili-
škim domom sta zaigrala Mla-
dinski komorni godalni orke-
ster iz okolice Münchna, ki zdru-
žuje od 25 do 30 mladih glas-
benikov, in Simfonični orkester 
Glasbene šole Nazarje, ki se je 
pred tremi leti združil iz dveh or-

kestrov – godalnega in pihalne-
ga. Številni člani obeh orkestrov 
so nagrajenci glasbenih tekmo-
vanj tako na državni kot medna-
rodni ravni. 

Koncert je plod sodelovanja or-
kestrov, katerih člani so se tok-
rat prvič srečali pred koncertom 
na skupni vaji, simfonični orkester 
pod taktirko dirigenta Stefana Gar-
kova, komorni godalni orkester pa 
pod vodstvom dirigenta Petra Mi-
chielsna. 

Barbara Rozoničnik

VISOKA ŠOLA ZA VARSTVO OKOLJA V VELENJU

Za delo na terenu študentje izbrali Dobrovlje

Študentka Aleksandra Škruba iz Mozirja je kot soavtorica predstavila 
projekt S soncem na deželo. (Fotodokumentacija Svetina)

Pred časom so bile na Visoki šo-
li za varstvo okolja Velenje v okviru 
predmeta okoljski tehnološki pro-
jekti predstavljene diplomske nalo-
ge. Po besedah doc. dr. Marte Sve-
tina so te nastale kot primeri dob-
rih praks na Dobrovljah. Študentje 
so ob njih iskali rešitve za razvoj 
podeželja. 

»Projekti naj bi bili priložnost sa-
mozaposlitve mladih, za razvoj 
kraja in regije. Prav Dobrovlje, kjer 
sedaj živim, ima velik potencial, a 
ni spodbude. Ljudje so zadržani in 
ni investitorjev,« je dejala Svetino-
va, ki se je tudi sama ukvarjala s 
problematiko podeželja. Zato ni na-
ključje, da so terenske vaje opravi-
li prav v tej hribovski vasici. Nastalo 

vrniti kulturno noto, v otroškem ra-
ju bi z obnovo zapuščenih hiš prišli 
do prostora, kjer bi otroci lahko ime-
li šolo v naravi, v trgovini špajza bi 
ponudili kmečke pridelke in izdelke 
brez plastične embalaže. Domači 
tavžent bi poskrbel za povezovanje 
dobroveljskih kmetij in lokalnim pre-
bivalcem omogočil, da na svojih do-
mačijah ponudijo lokalno pridelano 
hrano. To so ideje, s katerimi bi lah-
ko posamezniki razvili poslovno pri-
ložnost, seveda, če bi našli primer-
ne investitorje,« je povedala in pou-
darila, da so bile vse naloge do po-
tankosti razdelane in vzorno pred-
stavljene. Upa le, da bo katera rea-
lizirana tudi v praksi. 

Marija Šukalo

je sedem projektov, ki so bili pred-
stavljeni javnosti. 

»V kmečkem kampu bi se lahko 

ljudje iz mesta odmaknili iz vsak-
danjega življenja, v šnops hausu 
so razmišljali, kako pitju žganja po-
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LOKE PRI MOZIRJU

Kam le čas beži …

Srečanja se je udeležilo 21 »učencev« - devet »deklic« in dvanajst »dečkov«.

V šolskem letu 1966/67 je 8. razred Osnov-
ne šole Mozirje zaključilo 17 deklic in 22 dečk-
ov. Skupaj torej 39 učencev. Vsi smo bili v enem 
razredu, razredničarka pa je bila Darinka Karče.

Teh časov se vsi še vedno radi spominjamo, 
zato se večkrat zberemo in poklepetamo. Letos 
smo tako praznovali 50 let, od kar smo zaključili 
Osnovno šolo Mozirje. Zbrali smo se v restavra-
ciji hotela Benda v Lokah pri Mozirju, kjer nas je 
prijazno gostinsko osebje lepo sprejelo in dob-
ro »nahranilo«.

Srečanja se je udeležilo 21 »učencev« - devet 
»deklic« in dvanajst »dečkov«. Žal med nami ni 
več pet učencev – bolezen je bila močnejša od 
njihove volje do življenja.

Bilo je lepo, zato smo sklenili, da z našimi sre-
čanji še nadaljujemo. Lepo pa bi bilo, da bi se 
našega srečanja udeležili tudi tisti, ki vedno naj-
dejo »opravičilo za svoj izostanek, kajti leta res 
hitro bežijo.

ŽA

OSREDNJA KNJIŽNICA MOZIRJE

Najbolj brane in 
iskane knjige v 

juniju
Leposlovje: 
Morrissey, D.: Opalna puščava, Jančar, D.: 

In ljubezen tudi, Garwood, J.: Lomilec src, Co-
le, K.: Profesionalec, Sparks, N.: Po dva in dva, 
Jonasson, J.: Morilec, ki je hotel v nebesa, Bac-
kman, F.: Tu je bila Britt-Marie, Sivec, I.: Bleščeče 
celjske zvezde, Young, W. P.: Koliba, Justinek, T.: 
Hotel s petimi zvezdicami, Nesbo, J.: Ščurki, 
Hosseini, K.: Tisoč veličastnih sonc, Armentrout, 
J. L.: Ostani z mano.

Strokovna literatura: 
Ogorevc, M.: Karmična diagnostica, Wohlle-

ben, P.: Skrivno življenje dreves, Gantar, M.: Ko 
imajo hormoni žur : kako harmonija ponovno 
oživi naša čustva, misli in telo, Divković, I.: Vas 
j[eb]e ego? : zgodba o tistem, o čemer se ne 
govori, Schwarz, A. A.: Moč podzavesti : nevro-
lingvistično programiranje.

Mladinska literatura: 
Muster, M.: Pustolovščine Zvitorepca, Trdo-

nje in Lakotnika, Zupanc, L.: Povodni mož v Sa-
vinji in druge pripovedke, Dowd, S.: Cesta ute-
he, Dumas, A.: Grof Monte Cristo, Rippin, S.: Bri-
na Brihta, Rippin, S.: Neustavljivi detektivi, Pala-
cio, R. J.: Čudo, Suhodolčan, P.: Hud planet.

GASILSKO TEKMOVANJE OBČINE GORNJI GRAD

Bočani zmagovalci večine kategorij in najhitreje opravljene vaje

Desetina članic B je proslavila 20 let tekmovanj v isti kategoriji. (Foto: Štefka Sem)

Člani Prostovoljnega gasilskega društva Boč-
na so organizirali občinsko gasilsko tekmova-
nje. Prišlo je 16 desetin iz Bočne, Gornjega Gra-
da in Nove Štifte. Razen v dveh kategorijah so 
svojo premoč pokazali gostitelji. Desetina člani 
A iz Bočne je za nameček osvojila prehodni po-
kal za najhitreje opravljeno vajo. Pokale so po-
delili župan Stanko Ogradi, občinski poveljnik 

Jani Zagradišnik ter predsednik in poveljnik PGD 
Bočna, Ludvik Miklavc in Slavko Šinkovec.

DOMAČINI ZA VEČINO PREMOČNI
V kategoriji pionirke je zmagala desetina iz 

Bočne, med pionirji pa je bila desetina iz Gor-
njega Grada hitrejša od pionirjev iz Bočne. Med 
mladinkami in starejšimi gasilkami sta bili edini 

prijavljeni desetini iz Bočne, ki sta tudi zmagali. 
V kategoriji starejših gasilcev je bil vrstni red: No-
va Štifta, Bočna, Gornji Grad. V kategorij članice 
B sta se pomerili domači desetini, hitrejše so bile 
članice Bočna 2, pred Bočno 1. V kategoriji člani 
A in B pa je bil vrstni red popolnoma enak. Najhi-
trejša desetina je bila Bočna, sledila je Nova Šti-
fta in Gornji Grad.

20-LETNICA ŽENSKE DESETINE
Med članicami B sta v Bočni letos nastali 

kar dve desetini. Prva je kar dvajset let tekmo-
vala v tej kategoriji, v drugi so novinke. Prva 
desetina je tako simbolično ključ predala 
mlajšim kolegicam, vse pa kaže, da se še ne 
bi rade poslovile iz te kategorije. Pravijo, da so 
za veteranke še premlade. So pa bile ob dvaj-
setletnici deležne posebne pozornosti, saj le 
malo desetin v skoraj istem sestavu dočaka 
tako lepo obletnico.

Štefka Sem
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JANEZ MAROLT, VODJA SLOVENSKE TERENSKE VZDRŽLJIVOSTNE ODPRAVE V ROMUNSKE KARPATE

Vozili po brezpotjih, gozdnih vlakah ter strugah 
potokov in rek

Za Janezom Maroltom iz Lok pri 
Mozirju in še tremi člani ekipe je 
10-dnevna terenska vzdržljivostna 
preizkušnja Superkarpata Trophy 
2017. Tekmovanje je potekalo po 
načelu najdi svojo pot in je sesta-
vljeno iz posameznih etap. Preiz-

kušnje so se udeležili štirje preka-
ljeni mojstri terenske vožnje z dve-
ma terenskima voziloma. Prebija-
li so se po gozdnih vlakah in čistih 
brezpotij, vozili so po strugah po-
tokov in rek. Med 28. ekipami so 
osvojili 10. mesto, pet ekip je obu-
palo ali pa so bile diskvalificirane.

VSAK ČLAN EKIPE S TOČNO 
DOLOČENIMI NALOGAMI

Ekipe s 60 vozili so prišle iz Avstri-
je, Nemčije, Švice, Italije, Nizozemske 
in prvič iz Slovenije. Naloga vsake-
ga člana v ekipi je natančno določe-
na. Slovensko je vodil Janez Marolt, 
večkratni državni prvak v tekmova-
nju s terenskimi vozili, tudi inštruktor 
v Centru varne vožnje na Vranskem. 
Poleg njega so bili v ekipi Janez Gor-
janc, vodja projekta in navigator, si-
cer zdravnik iz Kotelj, navigator San-
di Centrih iz Velenja in drugi voznik 
Gregor Komac iz Volčje Drage.

TEŽKA, DOLGA, A LEPA 
PREIZKUŠNJA

Posebnost dirke po prostran-
stvih gorovja je, da poteka po prin-
cipu najdi svojo pot, kar pome-

ni, da se mora ekipa v vsem znaj-
ti po svoje, tudi trasa dirke ni v nap-
rej določena. Tekmovalci šele pred 
startom prejmejo zemljevid s tra-
so, do cilja nato vozijo znotraj ti-
soč kvadratnih metrov velikega ko-
ridorja, ki ga ne smejo zapustiti, si-

cer dobijo kazenske točke. Druga 
posebnost tekme je, da si morajo 
prav vse organizirati sami – od hra-
ne, vode, navigacije, goriva do os-
tale opreme.

10 DNI ZAPORED PO 13 UR 
TERENSKE VOŽNJE

Prve tri dni je bilo vreme lepo, 
potem se je pričelo deževje. Mokro-
ta in blato sta postala stalna spre-
mljevalca tekmovalcev. Že prvi dan 
so imeli manjšo okvaro na avto-
mobilu, ki se je kasneje izkazala 
za hujšo. Okvaro so sprva reševali 

Janez Marolt (levo) iz Lok pri Mozirju je bil vodja slovenske ekipe na 
desetdnevni terenski vzdržljivostni preizkušnji Superkarpata Trophy 2017. 

Okvaro na jeepu grand cherokee so sprva reševali sami, nato z lokalnim 
mehanikom.

Mokrota in blato sta bila stalna spremljevalca tekmovalcev.
sami, nato z lokalnim mehanikom. 
Uspeli so pripeljati do cilja, vendar 
so za to dobili nekaj kazenskih ki-
lometrov zaradi zapustitve koridor-
ja. Odločitev se je na koncu izkaza-
la za taktično, če koridorja ne bi za-
pustili in popravili avtomobila, bi 
prišli na cilj prepozno in bili diskva-
lificirani.

V drugem koridorju so začeli 
odlično in bili med vodilnimi, ven-
dar se je 13 kilometrov zračne lini-
je pred ciljno črto ponovil črn sce-

narij. Ponovno je prišlo do okvare, z 
improvizacijo so nadaljevali do cilj-
ne črte. Vozili so največ 10 km/h in 
prečkali ciljno črto tri minute pred 
iztekom odmerjenega časa in po-
sledično diskvalifikacijo.

Slovenci so vozili avtomobil jeep 
grand cherokee, ki so ga pred tek-
mo v delavnici Marolt 4x4 predela-
li za potrebe avanture. Poskrbeli so 
za večjo oddaljenost vozila od tal, 
trpežnejše vzmetenje, namestili so 
vitle, vgradili varnostne kletke.

NAGRADA JE PRITI DO CILJA IN 
PREŽIVETI

Avantura v romunskih Karpatih 
je preizkus vozil, človeka in uigra-
nosti ekipe. Kot pravijo, so vese-
li, ker so kot prva slovenska ekipa 
sodelovali na omenjeni dirki. Su-
pekarpata Trophy poteka od leta 
2004, medtem ko so druge slo-
venske ekipe v Karpatih že uspeš-
no sodelovale v okviru tekmovanja 
Carpat Trophy.

Barbara Rozoničnik, 
fotodokumentacija Janeza Marolta

MARATON ALPE SCOTT

Popolne mobilne zapore cest
Preko naših krajev bodo v ne-

deljo, 2. julija, kolesarili tekmoval-
ci na maratonu Alpe Scott. Start 
je v Kamniku, na terenu bodo po-
polne mobilne zapore cest. Pred-
viden čas prihodov tekmovalcev 
po posameznih krajih je: Pavliče-

vo sedlo – 10.50, Logarska doli-
na – 11.00, Solčava – 11.10, Luče 
– 11.20, Ljubno – 11.35, Radmirje 
– 11.40, Gornji Grad – 11.50, Črni-
vec – 12.20. 

ŠS
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ODPRTJE RAZSTAVE KAMEN NA PLATNU NA REČICI OB SAVINJI

Abstrakti plemenit rezultat razmišljanja in pogovorov

Razstavljavke, ki so svoja dela postavile na ogled v društvenih prostorih 
Gal. (Foto: Marija Šukalo)

Kulturno društvo zgornjesavinj-
skih likovnih ustvarjalcev Gal je 
pripravilo razstavo Kamen na plat-
nu. S tem dogodkom v društvenih 
prostorih so dodali svoj prispevek 
k dogajanjem ob Dnevu za Savinjo 

in rečiškem občinskemu prazniku.
Z deli se je predstavilo enajst 

ustvarjalcev, ki so želeli poka-
zati, da je lepota kamna v tem, 
da nista nikoli dva kosa enaka. 
Vsak kos namreč daje unikaten 

pečat, ima svoj stil in pristnost.
Likovno kritiko je pripravil aka-

demski slikar mag. Zoran Poznič. 
V njej je poudaril, da je kamen kot 
likovni element nosilec temeljnih 
psiholoških vrednosti v vizualni kul-
turi človeka. V slikarstvu pa se od 
nekdaj uporablja takšen, kot je, s 
teksturo, obliko in barvo. »Z njimi 
lahko označimo na stotine mate-
rialnih in duhovnih stanj. Kamnito 

je srce, obraz, hiša, cesta. Je ka-
men spotike in kamen modrosti. 
In razstavljena dela predstavljajo 
prav to poglobljeno psihološko ra-
zumevanje materiala,« je med dru-
gim izpostavil akademski kipar, ki 
je prepričan, da so abstrakti na raz-
stavi plemenit rezultat razmišljanj 
in pogovorov, čustvovanja in inte-
lektualnega napora. 

Marija Šukalo

DEVETOŠOLCI PRI MOZIRSKEM ŽUPANU 

Zaželel jim je veliko uspeha v 
nadaljevanju šolanja

Učno najbolj uspešni devetošolci mozirske osnovne šole

Župan občine Mozirje Ivan Suho-
veršnik je 14. junija sprejel učno naj-
bolj uspešne devetošolce mozirske 
osnovne šole. Sprejema so se ude-
ležili v spremstvu ravnateljice An-
dreje Hramec in razredničarke Ro-
mane Presečnik. Štirim učencem je 
uspelo prehoditi pot osnovnega šo-
lanja z najlepšimi ocenami. 

Suhoveršnik je pohvalil učen-
ce, da so uspešno premagali teža-
ve, ki so se jim tekom šolanja pos-
tavljale na pot in da so s svojo pri-

dnostjo ime šole ponesli izven ob-
činskih meja. 

Ravnateljica Andreja Hramec 
je povedala, da je bila generacija 
nadpovprečno uspešna na nacio-
nalnih preizkusih znanja in držav-
nih tekmovanjih. Jaka Vrhovnik je 
postal celo državni prvak na po-
dročju matematike in fizike. Ekipno 
in posamezno so bili zelo uspešni 
na področju športa. Izstopal je na-
miznotenisač Oskar Rosc. 

Tekst in foto: Benjamin Kanjir
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SREČANJE ŠPORTNIH PRIJATELJEV MOZIRJA IN PLITVICE Z REZULTATOM 3 : 1 

Nogometno druženje in ekskurzija v Mozirskem gaju 

Branilec mozirske mreže Boštjan Kolar je bil skoraj nepremagljiv pred 
ostrimi streli Danila Steyerja. (Foto: Jože Miklavc) 

Športni prijatelji in občudoval-
ci dišečega traminca Steyer so se 
zbrali na vsakoletno tradicional-
no srečanje, tokrat v Mozirju. Po 
ogledu Mozirskega gaja, ki ga je 
predstavil Darko Bele, in trt v vino-
gradniškem vrtu parka sta se na 
nogometnem igrišču NK Mozir-
je pomerili ekipi Plitvice (občina 
Apače) in Mozirja (občina Mozir-
je) v malem nogometu. Po »vro-
čem« spopadu so slavili domači-
ni s 3:1.

SREČANJA ŽE DESETLETJE 
ZBLIŽUJEJO OBČINI

Selektor gostujoče ekipe Danilo 
Steyer in ekipe Steyer-Dišeči trami-
nec klet Mozirje Danijel Grudnik sta 
stavila vsak na svoje fante. Sodnik 
David Skok skoraj ni imel prave-

spopadu so rahlo premoč prika-
zali domačini s strelcema Mariom 
Purnatom in dvakrat Dejanom Ba-
stlom, po znižanju rezultata s stre-
lom Danila Steyerja za Plitvico, in 
dosegli končni rezultat 3:1.

ŠPORTNO IN PRIJATELJSKO 
DRUŽENJE S TRADICIJO

Župana občin Apače in Mozirje, 
Franc Pižmoht in Ivan Suhoveršnik, 
sta ugotovila, da je športna sreča 
spremenljiva, najpomembnejše pa 
je bilo druženje, ki koristi tako spod-
bujanju športnega duha kot sode-
lovanju med občinama. Plitvičani 
so napovedali povračilno tekmo v 
jeseni, ko bodo poizkusili rezultat-
sko uravnotežiti dolgoletno izme-
njavo. 

Jože Miklavc

ga dela, saj so disciplinirani igral-
ci igrali pošteno igro, domači gol-
man Boštjan Kolar pa je učinkovi-

to prestrezal ostre strele glavne-
ga strelca Steyerja, tudi selektorja 
slovenske vinske reprezentance. V 

AVTO MOTO KLUB FILAND NAZARJE

Na zboru na Prihovi več kot 130 ameriških avtomobilov

Plesna skupina Wild West se je predstavila s country line plesom, ki ga 
izvajajo v western barih in salonih.

Lastniki svoje jeklene konjičke uredijo tako od znotraj kot od zunaj.

Publika je z zanimanjem prisluhnila zvokom motorjev, ki jih premorejo 
ameriški avtomobili.

Pred lokalom Franky's pub ter na 
parkirnih površinah prevozništva 
Pfeifer na Prihovi je nazarski Avto 
moto klub Filand organiziral šes-
to srečanje ameriških avtomobi-
lov, poimenovano Days of thunder 
(Dnevi grmenja). Na razstavo je 
svoje avtomobile pripeljalo več kot 
130 lastnikov iz Slovenije in drugih 
držav, zvrstilo pa se je preko dva ti-
soč obiskovalcev.

Tudi letos so se organizatorji 
potrudili za bogat program. Izved-
li so tako imenovano minuto grme-
nja, ko so lastniki svoje avtomobile 

prižgali in navili do visokih obratov. 
Obiskovalci so si lahko ogledali na-
stop skupine Wild West, ki se ukvar-
ja s country line dance. To je ples 
v vrstah, ki so ga v petdesetih letih 
plesali v western barih in salonih. 
Vsak pleše zase na vse zvrsti ameri-
ške country glasbe. Tekom celotne-
ga popoldneva je potekalo merjenje 
glasnosti motorjev, pri katerem so 
avtomobili dosegali tudi 130 deci-
belov. Po samem srečanju je sledil 
še koncert rokenroll skupin.

Srečanje ljubiteljev avtomobilov 
je potekalo po triletnem premoru. 

Sodeč po velikem številu obisko-
valcev je takšen dogodek zelo za-
želen. Želja organizatorjev je, da bi 

bil na sporedu zopet vsako drugo 
leto, kot je bila praksa leta poprej. 

Tekst in foto: Primož Vajdl
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GORSKA KOLESARKA MONIKA HRASTNIK

Prejela srebrno priznanje Olimpijskega komiteja Slovenije

Monika Hrastnik je prejela srebrno priznanje 
Olimpijskega komiteja Slovenije za drugo mesto 
na evropskem prvenstvu v gorsko kolesarskem 

spustu. (Fotodokumentacija MH)

Gorska kolesarka Monika Hrastnik iz Lepe Nji-
ve nadaljuje z dobrimi uvrstitvami v gorsko kole-
sarskem spustu. Pretekli teden pa je prejela sre-
brno priznanje Olimpijskega komiteja Slovenije 
za najpomembnejši dosežek v pretekli sezoni, 
drugo mesto na evropskem prvenstvu.

DESETA NA SVETOVNEM POKALU
Na tekmi svetovnega pokala v avstrijskem Le-

ogangu je dosegla najboljši rezultat v tem rangu 
tekmovanja, deseto mesto. »V kvalifikacijah sem 
prišla do osmega mesta, v finalu do desetega. 
Zadovoljna sem s svojo prvo uvrstitvijo med de-
seterico najhitrejših, lepo lezem navzgor. Prvič 
sem bila tudi v prenosu na Redbull tv. Finalna 
vožnja je bila z napakami, zaradi sonca se je v 
gozdu slabo videlo. Zlomila sem tudi menjalnik 

in do cilja nisem mogla poganjati,« je tekmo ko-
mentirala Hrastnikova. 

DRUGA V SKUPNEM SEŠTEVKU EVROPSKEGA 
POKALA

Sledil je evropski pokal v Schladmingu, kjer je 
bila druga in je trenutno prva v skupnem seštev-
ku v ixs downhill pokalu. »Proga je bila tehnič-
na in čisto nasprotje proge v Leogangu, kar mi 
je bilo všeč. Na treningu sem večino časa vozila 
za fantom Miranom Vauhom, ki tekmuje za isti 
klub, kar mi je pomagalo ohranjati hitrost in mi je 
šlo odlično. Vožnja v finalu ni bila najboljša, sem 
preveč zavirala, vendar sem vseeno zadovoljna 
z rezultatom.« Naslednja tekma za svetovni po-
kal bo v Švici, v začetku julija.

Štefka Sem

ATLETINJA MAJA MIHALINEC IZ MOZIRJA

S tekom častnega kroga odprla obnovljeno atletsko stezo v Velenju
Rezultati sprinterke Maje Miha-

linec so v zadnjih dveh letih strmo 
napredovali. Z uvrstitvami v pol-

finale je zablestela na velikih tek-
movanjih in se lani vpisala tudi v 
klub slovenskih olimpijcev. A pred 
letošnjo sezono mlado Mozirjanko 
pesti poškodba ahilove tetive. 

IZPUSTILA DVORANSKA 
PRVENSTVA

Delno natrgana tetiva in njeno za-
raščanje v kost je bila kriva, da je v 
zimskem času izpustila dvoransko 
sezono. Tudi sedaj so njeni treningi 
temu prilagojeni. Trenutno se posve-
ča krepitvi mišičnih skupin, ki nava-
dno na rednih treningih ne dobijo ta-
ko velike pozornosti – dela predvsem 
na moči. Tako je uspela dvigniti svojo 
fizično pripravljenost, ki jo bo, ko bo 
poškodba sanirana, prenesla v tek.

Kljub temu, da je letos ni opaziti 
na atletskih stezah, so jo njeni navi-
jači lahko videli na nedavnem atlet-

skem mitingu v Velenju. S tekom 
častnega kroga je odprla prenov-
ljeno tekalno stezo. 

NA TEKMOVALIŠČA SE VRNE, KO 
BO PRIPRAVLJENA

»Zelo sem počaščena, da so mi 
organizatorji dodelili nalogo, da 
sem v Velenju ob uradni otvoritvi 
prenovljene atletske steze odtekla 
častni krog. Čeprav tek ni bil tek-
movalne narave, sem uživala ob 
podpori velenjske publike in komaj 
čakam, da se vrnem v štartne blo-
ke,« je povedala Mihalinčeva, ki se 
počasi vrača na treninge s popol-
no obremenitvijo. 

»Težko ocenim, kdaj se bom lah-
ko vrnila na tekmovanja. Želim si, 

NOČNI TURNIR V NOGOMETU V NOVI ŠTIFTI

Najboljša ekipa Urles iz 
Šmartnega ob Dreti

Ekipa Urles je bila na nočnem turnirju najbolj uspešna. 
(Fotodokumentacija ŠD Nova Štifta)

V petek, 16. junija, so člani Špor-
tnega društva Nova Štifta izvedli noč-
ni turnir v nogometu v spomin na Vik-
torja Šurka in Mateja Sovinška. Na 
njem se je pomerilo dvanajst ekip. Ig-
rali so po sistemu tri na tri na malem 
nogometnem igrišču na asfaltu.

Zmagovalec turnirja je bila ekipa 
Urles iz Šmartnega ob Dreti, drugo 

mesto je osvojilo Rudijevo moštvo 
z Lepe Njive, tretje Jupiji prav tako 
z Lepe Njive. Na četrtem mestu so 
tekmovanje zaključili organizatorji, 
ekipa Ka te češ. Največ golov, de-
vet, je dosegel član ekipe Urles Jan 
Bogdan, ki je prejel pokal za naj-
boljšega strelca. 

Štefka Sem

Maja Mihalinec je vesela, da lahko sedaj trenira brez bolečin. 
(Foto: Marija Šukalo)

da bi to bilo že avgusta ali sep-
tembra, vendar procesa ne bomo 
prehitevali. Trenutno sem vesela, 
da se stanje počasi vrača v norma-
lo in lahko treniram brez bolečin ter 

postopoma dodajam zahtevnej-
še elemente treninga. Na tekmo-
vališča se bom vrnila, ko bom pov-
sem pripravljena.«

Marija Šukalo
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IME MESECA MAJA BERNARDA ZVIR

Ultramaratonka zaljubljena v tek na dolge steze uživa ob 
dosežkih

Bernarda Zvir: »Odkar tečem, se mi je življenje 
obrnilo za 200 odstotkov na bolje, srečna sem.« 

(Foto: Jože Miklavc)

Atletinja tekačica dolgih prog Bernarda Zvir 
iz Šentjanža je skromna športnica, ki je v le ne-
kaj letih od prvega DM teka v Ljubljani, ko jo je 
prijavila kar svakinja, dosegla zavidljive uspehe 
na dolgih tekih in ultramaratonih tako v Sloveni-
ji kot tujini. Kljub velikim tekaškim podvigom, ki 
jih je pričela nizati pri 55 letih, so Bernardi osta-
li v najlepšem spominu pomembnejši teki: TSC 
New York maraton, Moskovski maraton, mara-
ton v Valenciji v Španiji ... Med ultramaratoni so 
jo najbolj motivirali dosežki tekov v Bielu v Švici 
(100 km), več ultramaratonskih tekov Celje-Lo-
garska dolina (75 km), Brdska Stezka Mninšek 
(50 km) na Češkem idr. Namen udeležb na tekih 
v tujini je primerjava z dosežki tekačic v drugih 
državah, a, kot je dejala športnica, tudi spozna-
vanje dežel in novih ljudi ter prijateljev.

ŠPORTNE POŠKODBE JI ZA ZDAJ NISO PRIŠLE 
DO ŽIVEGA

Zvirova je ob zdravstvenih težavah pred sla-
bim desetletjem, ko je morala celo zapustiti de-
lovno mesto v lastnem salonu modnega fri-
zerstva, najprej bila bitko za okrevanje. Ko je z 
izjemnimi napori le dosegla izboljšanje, je njena 
močna volja prešla v njeno zavest. Spontano je 

in mednarodni tekaški sceni. Njo in zakonske-
ga partnerja Jožeta Zvira (organizatorja poto-
vanj in spremljevalca) je ponesel zanos, da se s 
trdno voljo in željo za doseganje novih uspehov 
še da napredovati. Ob podpori bližnjega sorod-
nika in uspešnega podjetnika Iztoka Podkrižni-
ka in njegove soproge Petre je Bernarda v mine-
vajočih petih letih nanizala okrog sto elitnih do-
sežkov v pol maratonih, maratonskih in ultrama-
ratonskih tekih.

BERNARDINI CILJ JE TEČI, DOKLER BO 
ZMOGLA

Novica, da so jo bralci Savinjskih novic izbrali 
za ime meseca maja v imenitni konkurenci, jo je 
izjemno razveselila in spodbudila do novega an-
gažiranja v športu. Kljub začasni okvari v mišič-
nem sistemu in skeletu je letos že dosegla odlič-
ne rezultate. Na zadnjem malem maratonu Sa-
vinja je v Mozirju pritekla do prvega mesta v svo-
jem razredu, absolutno pa je dosegla zelo dobro 
peto. Sedaj se že pripravlja na avgustovski ma-
raton v Helsinkih na Finskem, na ultramaraton 
Celje-Logarska dolina in novembrski maraton v 
Portu na Portugalskem. 

Jože Miklavc

pričela teči dalje in vse hitreje, predvsem pa se je 
krepila njena vztrajnost in samozavest. 

Začeli so se njeni opazni uspehi, prve nagra-
de ter nato niz zavidljivih dosežkov na domači 

HUDO NEURJE PUSTOŠILO PO OBČINI MOZIRJE

Voda zalivala prostore, veter lomil drevesa, uničeni številni 
vrtovi in njive 

Gasilci so izčrpali vodo iz galerijskih prostorov Knjižnice Mozirje, kjer 
trenutno posluje Lekarna Mozirje, ter pomagali pri reševanju inventarja. 

(Foto: Tatiana Golob)

Minuli petek, 23. junija, je v po-
poldanskih urah območje občine 
Mozirje zajelo močno neurje z ru-
šilnim vetrom, točo in nalivi. V sla-
be pol ure so številni občani doži-
veli opustošenje vrtov, njiv, voda je 
zalila številne kletne prostore, podi-
rala so se drevesa, veter je razkri-
val strehe, podtalna voda je zalila 
prostore Lekarne Mozirje, ki zača-
sno obratuje v galerijskih prostorih 
Knjižnice Mozirje.

K reševanju nastalih situacij so 
takoj pristopili gasilci PGD Mozir-
je. Kmalu po začetku nevihte so bi-
li pozvani k odstranjevanju podrte-
ga drevesa pri zdravstvenem do-
mu v Mozirju. V istem času so bili 
klicani na pomoč pri črpanju vode 
iz več objektov na trgu, podtalnica 
je izredno hitro zalila galerijske pro-

store knjižnice, kjer se trenutno na-
haja lekarna. Voda je zalila spodnji 
del lekarniškega pohištva, zdravila 

in prodajne artikle zložene na spo-
dnjih policah. Gasilci so izčrpali vo-
do iz prostora ter pomagali pri re-

ševanju inventarja. Pomagali so pri 
črpanju vode še iz drugih objektov 
na trgu.

Ekipa gasilcev je v Ljubiji sku-
paj z električarjem odstranila dre-
vo, ki se je zaradi hudega vetra 
nagnilo na elektro vodnike, nato 
pa še odstranila odtrgan reklam-
ni pano, ki je ogrožal promet na 
cesti Mozirje-Soteska. Poleg tega 
so pomagali občanom pri pokri-
vanju dveh stanovanjskih objek-
tov. Nekaj se jih je podalo tudi na 
streho domačega gasilskega do-
ma in nadomestilo kritino, ki jo 
je močan veter pometel s strehe. 
Kot so zapisali v svojem poroči-
lu, so do devete ure zvečer pos-
redovali na več kot desetih inter-
vencijah.

Tatiana Golob
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Kronika, Pisma bralcev

• NAFTA NA CESTIŠČU
Ljubija: 22. junija ob 8.38 je na cesti Mozirje-Letuš pri Letušu 

prišlo do izlitja večje količine nafte na dveh odsekih, in sicer v So-
teski na približno 130 metrih in v samem Letušu tik pred mostom 
na približno 100 metrih. Gasilci PGD Nazarje so razlito tekočino 
posuli z absorbentom ter nato očistili cestišče. Pri tem so sode-
lovali delavci podjetja za vzdrževanje in urejanje cest VOC Celje.

• NEURJE POVZROČALO ŠKODO
Mozirje: 23. junija okrog 16.30 je območje Mozirja zajelo hu-

do neurje z močnim vetrom, točo in nalivi. Posredovali so gasilci 
PGD Mozirje, ki so odstranili več dreves s cest in električnih vod-
nikov, izčrpali vodo iz kletnih prostorov dveh poslovno stanovanj-
skih objektov, ponovno prekrili streho na treh objektih in odstrani-
li odtrgan reklamni pano, ki je ogrožal promet na regionalni cesti.

• KOLESARKA PADLA IN SE POŠKODOVALA
Šmartno ob Dreti: 24. junija popoldan je izven naselja Šmar-

tno ob Dreti med vožnjo padla 53-letna kolesarka. Ugotovljeno je 
bilo, da je prišlo do nesreče zaradi vožnje preblizu desnega roba 
vozišča. Kolesarka je pri padcu utrpela hude telesne poškodbe. V 
zvezi prometne nesreče sledi policijsko poročilo na pristojno dr-
žavno tožilstvo, voznici pa bo izdan tudi plačilni nalog.

Izvedba obvoznice Luče se nezadržno približuje (2)
Predstavniki Združenja Luč in 

CI Luče smo v 23. številki Savinj-
skih novic v rubriki Pisma bralcev 
objavili članek o predstavitvi alter-
nativne variante obvoznice Luče 
in postavili županu Luč več vpra-
šanj, predvsem v zvezi z neude-
ležbo predstavnikov občine na 
tej predstavitvi. Ne vemo, ali nam 
je župan Ciril Ros s pisanjem v 
24. številki SN z naslovom »Izved-
ba obvoznice Luče se nezadržno 
približuje« želel odgovoriti na na-
še pisanje, saj ni podal niti enega 
odgovora na zastavljena vpraša-
nja. Vsekakor pa smo ga verjetno 
spodbudili, da je napisal pamflet, 
v katerem na omalovažujoč način 
piše o vseh pobudah in prizadeva-
njih, ki so v nasprotju z uradno ver-
zijo občinskih oblastnikov. 

Res je, da se obvoznica Luče, 
kot ugotavlja sam župan, nezadr-
žno približuje že skoraj četrt stole-
tja. To kaže na ekspeditivnost Obči-
ne Luče, saj ima občina, v nasprot-
ju z združenjem in civilno iniciativo, 
vseskozi v rokah škarje in platno. 
Svojo moč je izkazala celo z neza-
konitim razpisom referenduma, za 
katerega ni organizirala za volivce 
niti ene predstavitve projekta o ka-
terem se je glasovalo, zato večina 
ni vedela o čem glasujejo. 

Glede alternativne rešitve za tra-
so obvoznice, ki je bila samoinici-
ativno izdelana v najvišji znanstve-
ni in strokovni inštituciji v Sloveni-
ji (Fakulteta za arhitekturo Univer-
ze v Ljubljani) si župan dovoli oma-
lovažujoče in ignorantsko zapisa-
ti, da je to iz rokava potegnjena ču-
dežna rešitev, ki je po njegovi »stro-
kovni« presoji z več strokovnih vi-
dikov neprimerna. Namesto, da bi 
pri vladi in ministrstvu preveril mož-
nost izvedbe, se raje postavi za ad-
vokata države in trdi, da je ta vari-
anta za državo bistveno predraga. 
Vse samo zato, ker celotna zadeva 
ni zrasla na občinskem zelniku.

Ob tem pa župan in svetniki no-
čejo razumeti, da so se v slabih 25 
letih, kolikor traja saga o obvoznici 
razmere (od tistih, ki zadevajo oko-
lje do socialnih, tehničnih in stro-
kovnih) močno spremenile. Če bi 
nekdo kot investitor pridobil projekt 
za gradnjo hiše pred 25 leti, ali bi 
jo danes še vedno želel zgraditi po 
25 let starem projektu?! Če bi rav-
nal gospodarno in racionalno, ver-
jetno ne! Da župana in večino sve-
tnikov o tem slučajno ne bi prepri-
čali, se raje niso udeležili strokovne 
javne predstavitve, kar bi sicer bilo 
glede na njihovo funkcijo samo po 
sebi umevno.

(Foto: Benjamin Kanjir)

O bolnišnici Topolšica (Savinjske novice 25, str. 7)
Nekdaj naš skupni raj pod Tri-

glavom postaja na račun nas, 
drugorazrednih državljanov, sa-
mo še raj za brezsrčne in brezves-
tne »prikoritarje«, ki so trdno odlo-
čeni, da bodo na naš račun žive-
li kar se le da razkošno in razsi-
pniško, skratka čim lepše. Menijo, 
da smo kot neusahljiv rudnik, kjer 
lahko dobijo vse, kar si želijo. Kajti 
naj bi bili kot narod toliko neumni, 
da si niti ne bomo znali pomaga-
ti. Toda kaj, če nas vendar (še) ne 
poznajo? Le upam lahko, da je res 
tako, kajti edini, ki so se doslej »iz-
kazali« kot demonstranti, so bili le-
vičarski huligani.

Navdušen sem nad dejstvom, 
da je šaleška (?) civilna iniciativa 
do 20. 6. zbrala že 10 tisoč podpi-
sov v podporo samostojnosti bolni-
šnice v Topolšici, in to kljub temu, 
da so se, ne vem zakaj, zadeve lo-
tili le z levo roko. Očitno le v Šaleški 
dolini, kot da Savinjčani in Zadreča-
ni sploh ne gravitiramo na omenje-
no bolnišnico. Kot da bi naši glaso-
vi ne bili enakovredni. To je spodr-
sljaj. Upajmo, da ne odločilen. Ta-
ki neljudski oblasti bi se bilo treba 
namreč upreti v čim večjem števi-
lu. Vsi količkaj razgledani ljudje. Vsi 
torej, ki prepoznajo, kaj ta oblast 
dela. V svojo korist in v našo ško-

do. Ne imejte nas za norce, bi jim 
s svojim podpisom zagotovo radi 
povedali vsi trezni Zgornjesavinjča-
ni in Zadrečani, ki se zavedamo, da 
zdravje ni stalna dobrina. Že jut-
ri nam lahko v Topolšici rešujejo 
življenja, kot so jih že mnogim na-
šim sorodnikom in znancem. Kdor 
se lahko na vse to požvižga, je za v 
bolnišnico. Le nekam dlje bi ga mo-
rali peljati. Nič zato, v tem primeru 
ne gre za odločilne minute. 

10 tisoč podpisov bi v normal-
ni državi zaleglo, a dvomim, da bo 
tudi pri nas. Namreč rekli bodo, da 
je večina za, proti jih je samo 10 ti-
soč. Že videno, zadnjič pred nekaj 
dnevi (Magna, minister Zdravko 
Počivalšek). Kje smo, se vprašaj-
mo! Zakaj smo tam kjer smo, pa ta-
ko moramo vedeti. Toda če vemo, 

da se celo osel iz slabih izkušenj 
kaj nauči... Smo gospodarji lastne 
usode, nam je kot govornik na pra-
znovanju 26-letnice državnosti po-
vedal predsednik Pahor. Načelno 
se z njim lahko strinjam, vendar 
pa imam še kaj za dodati. Menim, 
da sem le v manjši meri gospodar 
svoje usode, kajti vse moje načrte 
in želje lahko v samo enem dne-
vu onemogočijo nespametni volil-
ci na dan državnozborskih volitev. 
Tako tisti, ki volijo, kot tisti, ki jim »ra-
zum« brani, da bi se volitev udeleži-
li. V samo enem dnevu sem lahko 
v r ..., z mano pa še 90 % sodrža-
vljanov. Tudi tisti, ki se tega ne za-
vedajo.

Janez Mavrič
Attemsov trg 8

Gornji Grad 
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Naročniki Savinjskih novic
imajo 15% POPUST pri objavah 

zahval in čestitk.

Pisma bralcev, Zahvale, Oglasi

Ljubila si življenje.
Ljubila si svoj dom.
Skromno si živela,
še posloviti se nisi uspela.
A v naših srcih vedno boš živela.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi mame, babice in prababice

Marije TEVŽ
19. 8. 1927 - 9. 6. 2017

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam v težkih trenutkih kakor-
koli pomagali in jo pospremili na njeni zadnji poti.

Žalujoči vsi njeni

Ko živela sem, 
ljubila sem vas vse,
zdaj, ko me več
med vami ni,
ljubite me v 
spominu vsi.

ZAHVALA

Zapustila nas je draga mama, stara mama, tašča, prababica 
in praprababica

Marija VERKO
p. d. Sodatova iz Žlabra
2. 7. 1923 - 16. 6. 2017

Vsem, ki ste jo pospremili k zadnjemu počitku, prinesli sveče, da-
rovali za svete maše in nam kakorkoli stali ob strani, se iskreno zah-
valjujemo.

Vsi njeni

Toda On me je poklical
in moral sem mu slediti.
Vstal sem in šel tiho.
                      (L. Cernuda)

ZAHVALA

Tiho in mirno, kot je živel, tako je tudi odšel od nas 
dragi sin, brat in stric

Branko RIHTER
iz Tiroseka

22. 7. 1966 - 13. 6. 2017

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
domačinom in sodelavcem, ki ste našega Branka pospremili na pot 
zadnjega slovesa. Zahvaljujemo se za vsa izrečena sožalja, sveče, sve-
te maše in cvetje. Zahvala gospodu župniku Alojzu Ternarju za lepo 
opravljen cerkveni pogreb. Zahvala župnijskemu pevskemu zboru 
iz Nove Štifte, članom PGD Nova Štifta, pogrebcem in Anji Rajter za 
prebran govor. Posebna zahvala tudi dr. Blažič Lipnik Ireni. 

Hvala vsem, ki ste imeli radi našega Branka in ga pospremili na 
Božjo njivo. 

Žalujoči vsi njegovi

Z izgradnjo trenutno veljavne 
trase obvoznice bo verjetno v zgo-
dovinski anale prišla tudi sedanja 
občinska oblast, podobno kot tis-
ta iz 19. stoletja o kateri piše žu-
pan v svojem članku. Le, da bo 
tokrat pisalo, da so župan in ob-
činski odborniki ob pomoči neza-
konito razpisanega referenduma 
izsilili izgradnjo obvoznice, ki je 
za vedno uničila krajinsko podo-
bo Luč ob Savinji in s tem povzro-
čila kraju in krajanom nenadome-
stljivo škodo. Na to sedaj že glas-
no opozarja tudi stroka. Kdor je bil 

na javni predstavitvi magistrske 
naloge je to lahko slišal na lastna 
ušesa.

Tudi, če se bo izgradnja res slu-
čajno zgodila, se bo pelo (godbe v 
Lučah že dolgo ne premoremo), pi-
lo in jedlo več dni, glavobol pa ne 
bo trajal le 10 let, ampak bo ve-
čen. Solčavani so pametni in bo-
do še dolgo vztrajali s cesto spe-
ljano skozi občinsko središče, dra-
gi župan.

Za CI Luče in Društvo Luč
Toni Breznik, Rajko Prepadnik, 

Alojz Selišnik
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Za razvedrilo

V ZNAMENJU ALOJZIJEV
Poleg znanih godovnjakov Lojzetov so se na alojzijevo v Mo-

zirskem gaju pojavili trije znameniti klobukarji. Na sredi je sijal izde-
lovalec klobukov - dobrodelnik Franjo Marovt. Na levi ga je spremljal 
Staš Giorgijevski, na desni pa je zapel tretji znani klobukar z Ljubne-
ga ob Savinji Alojz Mikek. Ta je le kak dan pred tem napolnil 80 ra-
doživih let. Da ne bi bil osamljen, ga je Franjo na njegov jubilejni god 
vzel s seboj, vsi trije pa so ob koncu dobrodelnega lojzetovanja za-
peli eno od Lojzeta Slaka.

POCAJT JE ODSTOPIL FAJFARJU
Nekdanji Mozirjan, znan pek iz Grč v Savinjski dolini, Emil Po-

cajt (desno), ki vsakotedensko ponuja na sejmišču v Mozirju sveže 
žemljice, je tudi tokrat prinesel na licitacijo Alojzijevega vina v Gaj di-
šeče preste in male žemljice. Vse je šlo kot za med, še zlasti tiste, ki 
jih je podaril. A dvakratni prejemnik te vinske trofeje je tokrat odsto-
pil možnost Mihaelu Fajfarju, ki je v ostri tekmi darovanja denarja na 
koncu tudi »gvinal«. Zadovoljna sta bila oba.

LEPO SPREJETI NA PRELEPEM RIBNIKU
Takole veselo so nazdravljali Jure Druškovič, šef Turističnega rib-

nika Druškovič (levo), Jože Miklavc, sodelavec Savinjskih novic, in 
Ana Šemenc, Juretova partnerka in pomočnica v vsem hudem in 
dobrem, ko smo v prelep preboldski konec privandrali naročniki Sa-
vinjskih novic na izletu. Ob ribniku smo bili tako lepo postreženi od 
spredaj in zadaj, da smo se razšli le pod pogojem, da spet čim prej 
skupaj pridemo.

(Foto: JM)

(Foto: JM)

(Foto: IS)



Savinjske novice št. 26, 30. junij 2017 25

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 27. številki SN

2017

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Križanka, Informacije

Veter. postaja Mozirje, tel.: 5831-017, 5831-418, 839-02-20, 839-02-21.
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazni-
ki: od 7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 545-10-31.
Ambulanta za male živali: od pon. do pet. od 7. do 12. ure in od 15. do 18. 
ure, sobota od 7. do 8.30 ure.

D e ž u r n e  s l u ž b e

VETERINARSKO DEŽURSTVO

ZDRAVSTVENO DEŽURSTVO
Dežurna služba je ob delavnikih od 20. ure zvečer do 7. ure zjutraj, ob so-
botah in nedeljah od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek), enako velja tu-
di za državne praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času dežurstva  so 
možni tudi zdravniški nasveti po telefonu 837-08-00.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE
Vse prijave okvar se javljajo direktno v Celje v center vodenja, od koder se 
nato napoti dežurni elektromonter na teren. 
(03) 42 01 000 (centrala)
(03) 42 01 180 (prijava napak na števcu) od 7. do 15. ure
(03) 42 01 240 (prijava napak na omrežju) 24 ur/dan

DEŽURNE SLUŽBE KOMUNALNIH PODJETIJ
Dežurna služba na javnih vodovodih na številki GSM 041 621 950.
Dežurni vzdrževalec Komunala d.o.o. Gornji Grad: 041-390-145.
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Petek,
30. junij

ob 19.00. Kulturni dom Bočna
Osrednje proslava ob prazniku občine Gornji Grad

ob 20.00. Mozirski trg
Pevski večer pod trško lipo

Sobota,
1. julij

ob 9.00. Park v Gornjem Gradu
Pohod po Jurčkovi poti

ob 9.00. Športno igrišče Nazarje
Nogomet na milnici

ob 10.00. Športno igrišče Rečica ob Savinji
Likarjev memorial in turnir v odbojki na mivki

ob 11.00. Planinski dom na Menini planini
Spominska slovesnost ob 72. obletnici legendarnega 
preboja iz sovražnikovega obroča in ob 75. obletnici 
prihoda II. grupe odredov na Štajersko

ob 15.00. Športno igrišče Nazarje
Kozja ruleta

ob 15.00. Športni park Varpolje
Odprto prvenstvo občine Rečica ob Savinji v balinanju

ob 18.00. Katedrala v Gornjem Gradu
Razvitje prapora ob 110-letnici Čebelarske družine 
Gornji Grad

ob 19.00. Kulturni dom Gornji Grad
Slavnostna proslava ob 110-letnici Čebelarske 
družine Gornji Grad

ob 20.30. Rečica ob Savinji
Večer pod trško lipo

Nedelja,
2. julij

ob 15.00. Športno igrišče Rečica ob Savinji
Igre med naselji občine Rečica ob Savinji

 Ponedeljek,
3. julij

ob 9.30. Medgen borza Rečica ob Savinji
Skok v počitnice – potep po Rečici

ob 17.30. Kulturni dom Ljubno ob Savinji
Predstavitev montessori pedagogike

Torek,
4. julij

ob 9.30. Medgen borza Rečica ob Savinji
Skok v počitnice – obisk pri mlinarju

ob 10.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Dopoldanska čajanka

Sreda,
5. julij

ob 9.30. Medgen borza Rečica ob Savinji
Skok v počitnice – kako spečemo pico?

Četrtek,
6. julij

ob 9.30. Medgen borza Rečica ob Savinji
Skok v počitnice – obisk turistične kmetije

Napovednik dogodkov

Napovednik, Mali oglasi, Informacije, Oglasi

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa 
ostala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalite-
tno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.      

◊	DOMAČE	BIO	TESTENINE
Izdelujem domače testenine - jušne in široke rezance, svedr-
ce, školjke, zvezdice, živalce itd. Pri nas dobite tudi bio pše-
nično moko in jajca. Vse surovine so lastni proizvod. Tel. 041-
354-550. 

Franc Osovnik, nosilec dopolnilne dejavnosti na kmetiji, Radmirje 18.

ŽIVALI – PRODAM
Prašiče, najboljše mesnate pasme 
za dopitanje na večjo težo, Fišar; 
gsm 041/619-372. 
Prodam dve breji kravi po izbiri; 
gsm 051/725-062.
Prodam prašiče 30-200 kg, mo-
žna dostava; gsm 031/223-484.
Prodam teličko od dobre molznice 
staro 10 dni; tel. št. 5835239.
Prodam dve mladi pol burski kozi, 
pašni; gsm 041/413-180.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, dopi-
tanje in teličke nad 100 kg, mesni 
tip; gsm 031/533-745.
Kupim telice in krave za zakol; gsm 
031/832-520.

DRUGO – PRODAM
Prodam traktorsko kiper prikolico 
tehnostroj, 3 tone, odlična; gsm 
041/614-818.
Pri nas lahko dobite kozje mleko; 
gsm 041/518-973.
Prodam drva metrska, mešana 

bukev - kostanj, ugodno, možen 
razrez; gsm 041/783-448.
Drva suha, bukova, možen razrez 
in prevoz, cepljena prodam; gsm 
031/585-735.
Pajek sip 4,5 m in kosilnico sip 165 
cm prodam; gsm 041/372-040.

DRUGO – KUPIM
Kupim traktor AGT, štore, zetor, 
univerzal ter ostale traktorje; gsm 
030/419-790.
Kupim vrtno kosilnico s košem; 
gsm 041/324-409.

VOZILA – PRODAM 
Prodam avto peugeot 206, le-
tnik 1999, cena 700 eur; gsm 
031/602-346.

NEPREMIČNINE
Ugodno prodam 87 m2 veliko sta-
novanje v Mozirju; gsm 030/284-
699.
Kmetijsko zemljišče v Ljubiji – Ko-
lovrat prodam, 3.633 m/2; gsm 
070/777-281.

OBVESTILO OGLAŠEVALCEM
Male oglase za objavo v tekoči številki sprejemamo do vključno tor-

ka. Objavljamo male oglase, napisane na kuponih z oznako za teko-
čo številko Savinjskih novic, ki jih najdete pod križanko in jih lahko poš-
ljete po pošti ali prinesete osebno. Objavljamo tudi male oglase na-
ročnikov Savinjskih novic, ki jih pošljejo po elektronski pošti s podat-
ki naročnika. 

Male oglase lahko oddate osebno na uredništvu v našem delovnem 
času in v naša poštna nabiralnika (pri vhodu v grad Vrbovec in pri vho-
du v uredništvo). Mali oglas lahko vsebuje brezplačnih deset besed, 
vsaka nadaljnja beseda stane 1,15 evra (DDV vključen). Naročniki Sa-
vinjskih novic imajo 15-odstotni popust. Za vsebino nečitljivo napisa-
nih malih oglasov ne odgovarjamo, besedil ne lektoriramo. Po telefo-
nu malih oglasov ne sprejemamo. 

Uredništvo
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